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خط  حادثه 

110كشته نتيجه توفان در هندوستان
فارس: بنابر اعلام مقامات هندى، شمار تلفات توفان 
گرد و خاك در شــمال و غرب اين كشور به دست كم 
110 تن افزايش يافته است. رسانه ها گزارش كرده اند، 
توفان ريگ در ايالت هاى اوتارپرادش و راجستان هند 
صدها زخمى و مجروح نيز به جاى گذاشــته كه حال 
چندين نفر از آن ها نيز وخيم اعلام شده است.اين توفان 
با سرعت حدود 130 كيلومتر در ساعت، برق بسيارى از 
نواحى شمالى هند را قطع كرده و باعث ويرانى خانه ها 

و افتادن درختان شده است.

9 كشته در پى ريزش كوه در چين
خط قرمز: بنابر اعلام مقامات چينــى، در اثر ريزش 
كوه در استان شانشى اين كشــور، 9 تن جان باختند.
رســانه هاى محلى تأييد كردند، تمامى افرادى كه در 
آن منطقه حين ريزش كوه مشــغول به كار بوده اند، 
در اثر اين حادثه كشته شــده اند. سخنگوى مديريت 
بحران چين در گفت و گو با رسانه ها اعلام كرده  است: 
شمار افرادى كه زير آوار كوه مدفون شده اند، بيش از 
9 نفر است و تا پايان آواربردارى تعداد دقيق افراد جان 
باخته مشخص نيست. مقامات چينى گفته اند، بيش 
از 100 نيروى امداد و نجــات در محل حادثه حضور 

پيدا كرده اند.

44 مفقود در حادثه فرو ريختن 
ساختمانى در برزيل

رويترز: بر اثر فروريختن يك ســاختمان در جنوب 
شرق برزيل دســت كم 44 نفر ناپديد شدند.مقامات 
محلى ســائوپائلو اعلام كردند: يــك روز پس از آنكه 
يك ساختمان 26 طبقه بر اثر آتش سوزى فروريخت 
همچنان 44 نفر ناپديد هستند.اين حادثه آتش سوزى 
روز سه شنبه اتفاق افتاد و حدود يك ساعت و نيم پس 
از آن سازه ساختمان به طور ناگهانى فروريخت.گفته 
شده در اين ساختمان بيش از 140 خانواده بى خانمان 

كه در مجموع 372 نفر بوده اند، زندگى مى كرده اند.

ريزش معدن سنگ يشم در 
ميانمار 14 كشته برجاى گذاشت

برمه تايمز: مقام هاى مديريــت بحران ميانمار اعلام 
كردند: براثر ريزش در يك معدن سنگ يشم در ميانمار، 
حداقل 14 نفر معدنچى جان خود را از دست دادند و 
تعداد زيادى نيــز مجروح شــدند.اين آخرين حادثه 
از خســارت هاى وارد شــده به صنعت جواهر ميانمار 
اســت كه مشــكلاتى از قبيل نبود قوانين مشخص 
توصيف مى شود.ميانمار از كشورهاى مهم توليد كننده 
جواهرات سنگ قيمتى و نيمه قيمتى به شمار مى رود 
و «آنگ سان سوچى» رهبر معنوى اين كشور به دنبال 
بهبود وضعيت قوانين اين صنعت است.به گزارش برمه 
تايمز پيش از اين در يكــى از مرگبارترين حوادث رخ 
داده در معادن ميانمار، سال 2015 رانش زمين باعث 
كشته شدن بيش از 100 نفر در يك معدن سنگ يشم 

واقع در ايالت «كاچين» اين كشور شده بود.

133 مجروح و 78ميليارد تومان خسارت 

ياسوج روى خط زلزله 
خط قرمز: چهار زمين لرزه 2/5 تا 5/2 ريشترى از صبح چهارشنبه تا عصر پنجشنبه 
شهرهاى ياسوج، سى سخت و چيتاب كهگيلويه و بويراحمد و كُمه استان اصفهان را 
لرزاند. از صبح روز چهارشنبه تا عصر پنجشنبه اين منطقه شاهد وقوع چهار زمين 
لرزه بوده است كه بزرگ ترين آن 5/2 ريشتر قدرت داشت.صبح چهارشنبه زلزله اى 
به بزرگى 5/2 ريشتر شهر سى سخت در كهگيلويه و بويراحمد و شهرهاى اطراف 

از جمله ياســوج را لرزاند.ايــن زمين لرزه 
ساعت 8 و 38 دقيقه صبح و در ژرفاى هشت 
كيلومترى زميــن رخ داد.كانون اين زمين 
لرزه 10 كيلومترى شــهر سى سخت، 19 
كيلومترى ياسوج و 23 كيلومترى چيتاب 
در كهگيلويه و بويراحمد بود.پس لرزه دوم 
اين منطقه با قدرت 2/5 ريشتر ساعت 20 
و 37 دقيقه چهارشنبه به وقوع پيوست.بعد 
از 2 زلزله چهارشنبه، پنجشنبه نيز زمين 

لرزه اى براى بار سوم ياسوج، سى سخت و چيتاب را لرزاند.پس لرزه سوم، 2/7 ريشتر 
قدرت داشت و ساعت 9 و 50 دقيقه صبح پنجشــنبه روى داد.آخرين و چهارمين 
زمين لرزه اين مدت، با قدرت 2/5 ريشتر در 28 كيلومترى ياسوج، 19 كيلومترى 
سى سخت در كهگيلويه و بويراحمد و 17 كيلومترى كمه در استان اصفهان به وقوع 
پيوست.اين زمين لرزه در ژرفاى هشت كيلومترى زمين ساعت 17 و 33 دقيقه عصر 
پنجشنبه رخ داد.بر اســاس تازه ترين آمارها، در پى زمين لرزه 5/2 ريشترى صبح 

چهارشنبه 133 نفر زخمى شدند.
به گفته معاون امــور عمرانى اســتاندار كهگيلويه و بوير احمــد، زمين لرزه صبح 
چهارشــنبه 780 ميليارد ريال به ساختمان  هاى مســكونى و زيرساخت هاى دو 

شهرستان بويراحمد و دنا خسارت وارد كرده است.
*13 تيم عملياتى در مناطق زلزله زده 

معاون عمليات ســازمان امداد و نجات جمعيت هلال احمر از حضور 71 امدادگر 
در قالب 13 تيم عملياتى در مناطق زلزله زده ياســوج خبر داد.شاهين فتحى روز 
پنجشــنبه با اعلام اين خبر گفت: پس از وقوع زلزله در منطقه سى سخت استان 
كهگيلويه و بوير احمد، 16 تيم عملياتى براى ارزيابى و امدادرسانى به منطقه اعزام 
شدند و هم اكنون وضعيت مناطق زلزله زده در شرايط مناسب قرار دارد.به گفته وى 
سه تيم ارزياب نيز روز چهارشنبه براى بررســى مناطق زلزله زده عشايرى وارد آن 

مناطق شده بودند.
معاون عمليات ســازمان امداد و نجــات هلال احمر از توزيع 100 چادر در شــب 
گذشــته در مناطق زلزله زده خبر داد و افزود: به دليل ترس و هراس، حدود 900 
نفر از مردم شب گذشــته در اردوگاه اضطرارى در محل پارك ياسوج با 100 چادر 

امدادى اسكان يافتند.
* 121 مصدوم زلزله روانه بيمارستان 

رئيس دانشگاه علوم پزشكى كهگيلويه و بويراحمد گفت: بر اساس آخرين آمار زلزله 
5/2 ريشترى ياسوج و سى سخت 133 مصدوم در پى داشته كه از اين تعداد 121 
نفر به بيمارستان ها منتقل شدند.اورنگ ايلامى روز پنجشنبه در نشست مديريت 
بحران كهگيلويه و بويراحمد در ياسوج، اظهار داشت: روز گذشته با اعلام وضعيت 
قرمز، 70 درصد نيروهاى امدادى فراخوانده شــد و تمام بيمارستان هاى استان در 
وضعيت آماده باش قرار گرفت.وى افزود: ســاعت هشــت و 38 دقيقه روز گذشته 
اعلام آماده باش از طريق مركز مديريت حوادث و فوريت هاى پزشــكى دانشگاه به 
 تمامى بيمارستان هاى شهر ياسوج ابلاغ شــد.ايلامى بيان كرد: همزمان در مركز 
EOC دانشگاه نشست مديريت بحران تشكيل و به پنج دستگاه آمبولانس شهرى، 
يك دستگاه آمبولانس جاده اى، يك دســتگاه آمبولانس فرودگاه و 2 بالگرد اعلام 
آماده باش شد.وى عنوان كرد: همچنين هماهنگى لازم با تمامى بيمارستان هاى اين 
استان و بيمارستان هاى قطب پنج كشور نيز در همان دقايق اوليه حادثه، از طريق 
مركز مديريت حوادث صورت گرفت.رئيس دانشــگاه علوم پزشكى ياسوج با اشاره 
به چهار سورتى پرواز روز گذشته، گفت: 2 مورد از پروازهاى اورژانس هوايى استان 
براى ارزيابى خسارت و 2 سورتى ديگر نيز براى انتقال مصدومان بوده است.ايلامى 
تصريح كرد: در ساعت سه و 45 دقيقه عصر وضعيت زرد در ياسوج اعلام شد.وى ابراز 
داشت: در اين مدت چادر EOC و اتوبوس آمبولانس در روستاى گنجه اى فعال شد.

خط  بين الملل

 دقيقه صبح و در ژرفاى هشت 
كيلومترى زميــن رخ داد.كانون اين زمين 

 كيلومترى چيتاب 
در كهگيلويه و بويراحمد بود.پس لرزه دوم 

 دقيقه چهارشنبه به وقوع پيوست.بعد 

خط قرمز:  رئيس مركز پيشگيرى پليس فتا 
گفت: نسخه هايى از تلگرام كه گفته مى شود 
قابل فيلتر نيستند، دامى براى سرقت اطلاعات 

كاربران است.
ســرهنگ دوم على نيك نفــس  رئيس مركز 
تشــخيص و پيشــگيرى پليس فتــا ناجا با 
اشاره به فيلترينگ شبكه اجتماعى تلگرام از 
فعاليت هاى مجرمانه برخى افراد براى سرقت 
اطلاعات كاربران خبر داد و اظهار كرد: با شروع 
فيلترينگ تلگرام شــاهد انتشار تعداد زيادى 
از فايل ها و اپليكيشــن ها در فضاى مجازى و 
شبكه هاى اجتماعى هســتيم كه ادعا دارند 
نسخه هاى ديگر تلگرام مى باشد كه غير قابل 
فيلتر اســت و يا وى پى ان و فيلترشكن هاى 
قوى است كه مانع از مسدود سازى اين شبكه 

اجتماعى مى شود. 
وى با هشدار به كاربران فضاى مجازى گفت: 
به هيچ عنوان فريب اين دســت تبليغات را 
نخــورده و از نصب ايــن گونه نــرم افزارها و 
اپليكيشــن ها خوددارى كنند، چــرا كه اين 
نرم افزارها و اپليكيشن ها بد افزارهاى مخرب 
و جاسوسى هستند.وى افزود: با دانلود و نصب 
اين اپليكيشن ها سرقت اطلاعات ذخيره شده 
بر روى گوشــى همراه يا سيســتم ها صورت 
مى گيرد، اطلاعاتى مثل عكس و يا اطلاعات 

بانكى ذخيره شده بر روى سيستم ها به راحتى 
از سوى مجرمان سايبرى به سرقت مى رود.

اين مقام ارشد انتظامى يادآور شد: متاسفانه 
برخى از اين اپليكيشــن ها و فايل ها قابليت 
فعال كردن ميكروفن سيستم ها از راه دور را 
نيز دارند كه در پى اين امر شاهد نقض حريم 
خصوصى افراد از ســوى مجرمان ســايبرى 
خواهيم بود.رئيس مركز تشخيص و پيشگيرى 
پليس فتا ناجا از كاربران خواست به هيچ عنوان 
فريب اين تبليغات را نخورده و از دانلود و نصب 

اين فايلها و اپليكيشن ها خوددارى كنند.
سرهنگ نيك نفس با بيان اينكه متاسفانه نحوه 

فعاليت اين بدافزارها به گونه اى است كه كاربر 
به راحتى متوجه اين سرقت ها نمى شود، گفت: 
اين فايل ها و اپليكيشن ها از نوع حملات بلند 
مدت و پنهان هســتند، كه به مرور اطلاعات 
ذخيره شده بر روى سيســتم ها را به سرقت 
مى برند و بعــد از چند ماه و سوء اســتفاده از 
عكس، فيلم ها و اطلاعات ذخيره شده بر روى 
سيستم ها شاهد شــكايت كاربران در مراجع 
قضايى هســتيم كه اطلاعات آن ها به سرقت 
رفته و از اين اطلاعات سوءاستفاده شده است.

وى با بيان اينكه دغدغه پليس فتا تامين امنيت 
كاربران است، گفت: بررسى و آناليز برخى از اين 

فايل ها و اپليكيشن ها در بخش فنى پليس فتا 
آغاز شده و موارد مشكوك آن استخراج شده 
اســت و در حال حاضر به دنبال منشاء انتشار 
اين فايل ها و اپليكيشن هاى مشكوك هستيم.
ســرهنگ نيك نفس با بيان اينكه مجرمين 
ســايبرى همواره در كمين نشسته اند تا از هر 
فرصتى سوءاســتفاده نمايند، افزود: با انتشار 
اين دســت فايل ها و اپليكيشن هاى آلوده در 
واقعه زلزله غرب كشور نيز روى داد كه با تبليغ 
انتشار اپليكيشــن هاى اطلاع رسانى سريع از 
اخبار زلزله و يا كمك به زلزله زدگان بوديم كه 
متاســفانه برخى افراد فريب خورده و اقدام به 
دانلود و نصب اين فايل ها و اپليكيشن ها كرده 
بودند و اطلاعات آن ها بدون اين كه خود متوجه 

شوند به سرقت رفته بود.
وى يادآورشد: متاســفانه در اينگونه جرائم 
شاكى مستنداتى نمى تواند ارائه نمايد و اين 
روند رسيدگى به شكايات را پيچيده تر مى كند.
رئيس مركز تشخيص و پيشگيرى پليس فتا 
ناجا در پايان تاكيد كرد: شهروندان عزيز حتما 
براى دانلود هرگونه نرم افزار و اپليكيشــن از 
ســايت ها و منابع معتبر اقدام كنند و به هيچ 
عنوان فريب اين دســت تبليغات دروغين را 
نخــورده و اين قبيل فايل ها و اپليكيشــن ها 

نامطمئن را دانلود و نصب نكنند.

خط قرمز- ليلا طاهرى: دزد جوان وقتى بــراى فرار از عدالت 
مشــخصات دروغين داد فكر نمى كرد به اتهام قتل دستگير شود.   
مرد جوانى در پياده رو خيابان شوش سرگرم فروش يك اتوى مو و 

سشوار بود كه مأموران كلانترى 114 را در كنار خود ديد.
وقتى مأموران از او درباره وســايل فروشى اش پرسيدند او ادعا 
كرد لوازم آرايشى متعلق به همسرش است و به خاطر بى پولى 
مجبور به فروش آن ها شده اســت.مأموران كه به رفتار و گفتار 
اين مرد مشكوك شــده بودند به بازرسى بدنى او پرداختند كه 
2 گوشــى تلفن همراه نيز به دســت آمد. در اين مرحله وقتى 
مأموران از او درخواســت كردند كارت شناســايى اش را ارائه 
كند ادعا كــرد كه هيچ مدرك شناســايى همراهش نيســت. 
بنابراين خود را به نام و مشــخصات ديگــرى معرفى كرد. تيم 
پليسى بلافاصله به بررسى مشــخصات وى پرداختند دقايقى 
بعد هم آن ها از طريق شبكه بى سيم دريافتند كه مردى با اين 
مشخصات به اتهام جنايت در مشهد تحت تعقيب است.همين 
كافى بود تا دستبند روى دستان احمد زده شود و او كه با ديدن 
اين صحنه شوكه شده بود در حالى كه گريه مى كرد به مأموران 

گفت: مشخصاتش را به دروغ اعلام كرده و قاتل نيست.
  متهم 38 ســاله پس از انتقال به اداره پليس تحت بازجويى قرار 
گرفت و گفت: من قاتل نيستم و چون سابقه دار بودم به خاطر فرار 
از دست پليس اسم و مشخصاتم را به دروغ گفتم تا گرفتار نشوم، 
اما نمى دانم چطور مشخصات يك قاتل فرارى را در ذهنم پرورانده 
بودم!در ادامه كارآگاهان پس از انگشــت نگارى و بررســى هاى 
دقيق تر دريافتند ادعاهاى اين مرد درست است و نام اصلى او سعيد 
است. دزد سابقه دار بارها نيز به خاطر سرقت زندانى شده است. در 

آخرين بار از سوى واحد اجراى احكام دادسراى ناحيه 34 به جرم 
سرقت به صورت غيابى محاكمه و برايش حكم صادر شد و تحت 

تعقيب بوده است.
  بدين ترتيب سعيد براى تحقيقات بيشتر به شعبه چهارم دادسراى 
امور جنايى تهران انتقال يافت و مقابل بازپرس آرش سيفى ايستاد.
مرد سارق كه براى تحقيق درباره پرونده جنايت در مشهد هدف 
بازجويى قرار گرفته بود در حالى كه اشك مى ريخت  گفت: به خدا 
من قاتل نيســتم و قاتل را نمى شناســم اما دزد هستم!سعيد در 
اعترافاتش گفت: از ســال 84 پس از جدايى همسرم وارد دنياى 
تبهكارى شدم و 10 سابقه كيفرى دارم و به صورت تك رو اقدام به 
كيف قاپى، سرقت از راه پله هاى ساختمان و گوشى قاپى مى كردم.

آخرين بار كه زندانى بودم مربوط به ســال گذشته است كه پس 
از آزادى به خاطر دختر 15 ســاله ام تصميم گرفتم زندگى آرام و 
بدون خلاف را شــروع كنم به دليل اينكه قرار بود دخترم ازدواج 
كند نمى خواستم باعث سرافكندگى اش شوم و حتى اعتيادم را نيز 
ترك كرده ام.سعيد در حالى كه اشك مى ريخت و التماس مى كرد 
كه در ماجراى قتل بى گناه اســت، ادامه داد: چون سابقه دار بودم 
تصميم گرفتم اسم و فاميل و نام پدرم را به دروغ بگويم تا مأموران 
را گمراه كنم. به هيچ عنوان فكر نمى كردم همه مشخصاتى را كه 
گفتم مربوط به يك قاتل فرارى اســت. دزد پشــيمان ادامه داد: 
به خاطر بى پولى مجبور به فروش وســايل خانه ام شدم به همين 
خاطر اتوى مو و سشــوارى كه در خانه داشتم را به خيابان شوش 
برده بودم كه مأموران فكر كردند دزدى است. تحقيقات پليسى از 
متهم با دستور بازپرس سيفى از ســوى كارآگاهان جنايى تهران 

همچنان ادامه دارد.

پليس فتا هشدار داد

كلاهبردارى از مردم به اسم«دورزدن فيلترينگ تلگرام»

1515

  ماجراى جوانى كه از چاله به چاه افتاد
مشخصات دروغين دزد تهرانى در پرونده قتل مرد مشهدى 

يك ماجراى عجيب 
آتش افروزى شرور سابقه دار به بهانه 

غيرتى شدن
خط قرمز: يكى از جوان هايــى كه در طرح دســتگيرى اراذل و اوباش و 
مزاحمين محلات تهران دستگير شــده بود، درباره جرم خود گفت: خانه 
دوســت خيابانى ام را آتش زدم.يكى از اين متهمان، پسر جوانى بود كه به 
جرم مزاحمت براى نواميس، عربده كشى و اوباش گرى دستگير شده بود.
اين جوان 25ساله درباره دلايل دستگيرى خود گفت: ما دو برادر هستيم 
و پدرم بازارى و فرد بســيار محترمى اســت، اما من به دليل اشــتباهات 
مختلف باعث خجالت خانواده ام شــده ام. او درباره جزئيات حادثه اى كه 
باعث دستگيرى اش شد توضيح داد: چند وقت پيش با دخترى در خيابان 
دوست شدم. دوستى من با اين دختر 19 ساله چند ماهى طول كشيد، اما 
ما تفاهمى درباره برخى مسائل نداشتيم؛ از جمله اينكه من نسبت به رفت 
و آمدهاى او خيلى حساس بودم.چند روز قبل دختر مورد علاقه ام عنوان 
كرد كه مى خواهد به يك جشن كوچك برود، اما من بى دليل با حضور او 
مخالفت كردم. چند روزى با هم قهر بوديم و حتى روز حادثه به او گفتم اگر 
به مهمانى برود، خانه شان را آتش مى زنم. اين جوان اضافه كرد: متاسفانه 
او هم اصلاً توجهى به حرف هاى من نكرد و به مهمانى رفت. رفتن او آن قدر 
به من فشــار آورد كه تمام مدت قرص هاى اعصاب خوردم، اما ديدم آرامم 
نمى كند.اين متهم جوان گفت: به خاطر قرص هاى اعصاب خواب آلود بودم 
و قدرت تصميم گيرى نداشتم، اما سرانجام از شدت خشم بلند شدم، 5 ليتر 

بنزين تهيه كردم و خودم را به آپارتمان آن ها رساندم.
وى با بيان اينكه ســاختمان دختر مــورد علاقه اش در طبقه ســوم يك 
ساختمان 8 واحده بود افزود: در ورودى را با لگد شكاندم و بنزين را در تمام 
ساختمان پخش كردم و كبريت زدم.اين متهم پس از آتش زدن ساختمان، 

در محل ماند تا ماموران پليس بيايند و او را دستگير كنند.

جام آبى  در خرمشهر بالا رفت

29 تير؛ سوپر جام  
با پلاك دربى 87

رئيس فدراسيون فوتبال در گفت و گو با قدس خبر داد

برگزارى  اردوهاى تيم هاى ملى 
در استاديوم امام رضا (ع)

ديبهشت 1397
شنبه  15 ار
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مردم

حاشيه

آيت االله ضيايى از لزوم توجه به 
طب اهل بيت(ع) مى گويد

 رساله ذهبيه 4ميليون نسخه شفابخش است

احمدى: دعواى طب اسلامى، طب سنتى و پزشكى مدرن در سال هاى 
اخير هيچ وقت آنچنان كه بايد فروننشسته. در ميان پزشكان، هم كسانى 
هســتند كه طب قديم را به كلى رد كنند و هم آن هايى كه نيم نگاهى 
به آن داشــته باشــند. در ميان علماى طب قديم هم وضعيت در رد و 
تاييد پزشــكى جديد به همين صورت است. همه اين بحث و جدل ها 
در بيرون اما ملغمه اى جلوه  مى كند براى بيمارانى كه نمى دانند درمان 
خود را در كدام طب جســت وجو كنند و رابطه اين گونه هاى درمانى با 

يكديگر چگونه است. 
جديدترين حواشى درباره طب سنتى و مدرن به سفر وزير بهداشت به 
قــم و ديدار او با تعدادى از مراجع تقليد برمى گردد؛ جايى كه گفت وگو 

درباره مباحثى از جمله طب اسلامى پيش كشيده شد و سخنان تقطيع 
شده علما توسط پايگاه اطلاع رسانى وزارت بهداشت انتشار يافت. در يكى 
از اين ديدارها، آيت االله نورى همدانى با اشــاره به موضوع طب اسلامى 
فرموده بودند: «اگر كســى طب اسلامى را منكر شود، كار درستى انجام 
نداده است، ولى برخى از اين مسئله سوءاستفاده مى كنند كه بايد از آن 
جلوگيرى شــود.» پس از اين ديدار بود كه ســايت مورد اشاره با حذف 
عبارت «انكار طب اســلامى گفتارى غلط و اشتباه است» اين سخنان را 
منتشر كرد؛ اقدامى كه با سخنان آيت االله مكارم شيرازى نيز انجام شد و 

در نتيجه اعتراض هايى را در پى داشت.
يكى از اساتيد برجســته حوزه طب اسلامى با تأكيد بر جامعيت طب  
معصومين بر ساير طب ها، مى گويد: طب سنتى و طب ايرانى همان طب 
ابوعلى ســينا است. پزشكى جديد نيز بر كتاب هاى مرجع استوار است. 
اما اين طب ائمه و معصومين اســت كه تمام آن علوم را شامل شده و 

توضيحات كاملى براى تمام بيمارى ها به همراه دارد.
آيت االله دكتر سيد حسن ضيايى توضيح مى دهد: طب سنتى بر اين باور 
است كه انســان از روح و جسم تشكيل شده است. پزشكى جديد نيز 
معتقد است انسان موجودى است كه داراى دو بعُد جسم و روان است، 
اما طب اسلامى براى انسان چهار بعُد جسم، روان، روح و نور را در نظر 
گرفته و براى تعالى هر كدام برنامه هايى آورده اســت. چهار وجهى كه 
هنوز و پس از ســال ها فعاليت پژوهشگران صاحب نظر در زمينه طب 
سنتى و پزشكى جديد، ابعاد ناشناخته زيادى داشته و براى آن برنامه اى 

ارائه نكرده اند.
اين اســتاد حوزه تاكيد مى كند: بايــد بدانيم كه تحصيل علوم نافعه و 
علم و يقين واجب مؤكد اســت و فقط با ترجمه آثار و تحقيقات ديگر 
كشورها نمى توانيم توليد علم كنيم. با طب معصومين هم در زمان و هم 
از زمان جلوتر هستيم. زيرا هر چه علم پيشرفت مى كند به حقانيت كلام 

معصومين بيشتر پى مى بريم.
آيت االله ضيايى با اشاره به سخنان وزير بهداشت درباره عدم وجود طب 
اســلامى، توضيح مى دهد: آنان كه مى گويند «طب اسلامى نداريم» در 
خانواده اى پرورش يافته اند كه شغل پدرشان عطارى بوده است و نيك 
مى دانند درمان بسيارى از بيمارى هاى چشم كه در پزشكى نوين فقط با 
عمل جراحى اصلاح مى شود با كمك طب اسلامى و ميوه اى كم ارزش 
مانند قره قاط به سادگى امكان پذير است. به نظر مى رسد اختلافات شديد 
پيش آمده در پزشكى جديد و طب سنتى به دليل پرسش از غير اهل فن 

است. اگر توان استخراج علوم را ندارند، بايد سؤال كنند.
اين پژوهشگر در پايان بيان مى كند: رساله ذهبيه با بيش از 4 ميليون 
برگه شــفابخش، طب الصادق و... همه حاوى دستوراتى هستند كه با 

ارزان ترين هزينه، در دسترس همگان است. 

 گفت وگو با آيت االله تبريزيان؛ احيا كننده طب اهل بيت

برخى ترويج طب اسلامى را  مصلحت نمى دانند!

 يكى از مواردى كه منتقدان «طب اسلامى» 
به آن استدلال مى كنند اين است كه مى گويند 
در روايات لفظ «طب اسلامى» را نداريم. شما چه 

پاسخى در اين رابطه داريد؟
اين موضوع در دو جهت قابل مناقشه است. اول اينكه 
به عقيده من اســتدلال آن ها درباره اينكه كلمه «طب 
اسلامى» در روايات نيامده، استدلال دقيقى نيست. چرا 
كه اگر كلمه «طب اسلامى» را نداريم، كلمات ديگرى 
مساوى با آن داريم. به طور نمونه در روايتى داريم كه 
«بهتريــن طبيب زمان نزد پيامبر(ص) آمد و گفت: آيا 
شما به طب من نياز داريد؟ پيامبر هم فرمود: خير، اين 
شما هستيد كه به طب من نياز داريد.» تفسير اين حرف 
بيانگر طب اسلامى است. همچنين در جايى داريم كه 

امام صادق(ع) فرمودند: «طبى كه من دارم، بهتر از طب 
شماســت. اين طب از خدا گرفته مى شود.» يعنى به 

عبارتى طب اسلامى، طب خدايى است. 
دومين نقد من به اين پرسش اين است كه حتى اگر 
كلمه طب اســلامى هم در احاديث و روايات نيامده 
باشد، وقتى روايتى در زمينه طب وجود دارد و جمع 
اين روايات علمى مســتقل، كارا و مؤثر را تشــكيل 
مى دهد، مى توان نام «طب اسلامى» را بر آن گذاشت، 
زيرا منبع آن اسلام است. همچنانكه در روايات به فقه 
اســلامى يا اصول اسلامى اشاره نشده، در صورتى كه 
اكنــون آنها را داريم. عبارت طب اســلامى به معناى 
شــيوه طبابتى اســت كه خيزگاه و منبع آن اسلام 

باشد.

پيامبر(ص) فرمودند: به طب طبيبان احتياجى ندارم
طب اسلامى، طب خدايى است

 شــما به عنوان مدافع طب اســلامى، ريشه 
نقدها و مخالفت ها نســبت به ايــن طب در چه 

مى دانيد؟
به نظر من عامل اصلى جهل است. بيشتر اين منتقدان 
از طب اسلامى اطلاعى ندارند. يعنى حتى اگر روايتى در 

مورد طب بخوانند، متوجه نمى شوند. 
در صورتــى كه ديــن ما آميخته به طب اســت. عامل 
ديگر در جهت مخالفت هم مصلحت اســت. چرا كه با 
روى آوردن مردم به طب اســلامى بسيارى از بيمارى ها 
و در نتيجــه فروش بســيارى از داروهاى شــيميايى 
كم مى شــود و در نتيجه بســيارى از مشــاغل مرتبط 
با حوزه ســلامت بيكار مى شــوند. بــراى همين از هر 
ترفندى اســتفاده مى كنند تا طب اســلامى را كمرنگ 

جلوه دهند. 
البتــه مافيايى هم در كار اســت كه اجــازه نمى دهد 
ايــن طب كار خــودش را انجام دهد. بايــد از خودمان 
بپرســيم كه اولين مخالفت ها از ســوى صداى آمريكا، 
بى بى ســى و وزارت بهداشــت درآمد؟ بديهى است كه 
آنها از ايــن طب ضرر ديده اند و مصالح شــان در خطر 

مى افتد. 
البته ما هميشــه آمادگى همكارى با تمام پژوهشگران 
و كارشناســان براى ارائه نتايج درمان ها را داريم. علاوه 
بر آن براى هر گونه مناظره آماده هستيم. البته تاكنون 
هم مناظرات متعددى را در دانشكده هاى علوم پزشكى 
داشــته ايم كه بســيارى از افراد در همان جلسات قانع 

شده اند. 

طب اسلامى روى كار بيايد، خيلى ها بيكار مى شوند!
مشكل اصلى جهل است 

برش

 درباره ســنديت طب الرضا(ع) سخن زياد است. 
آيا شما سند معتبرى براى اين رساله مشهور سراغ 

داريد؟ نظرتان درباره طب منسوب به ائمه چيست؟
به عقيده من رســاله ذهبيه معتبر است و افرادى هم كه به 
اعتبار اين رساله خدشــه اى وارد كرده بودند، اكنون از نظر 
خود برگشته اند. اين رساله قابل انكار نيست. البته درباره آن  

هم بحث هاى بسيارى شــده است. درباره طب اسلامى هم 
بايد بگويم كه اين طب كل طب پيامبر(ص) و ائمه را شامل 
مى شــود. طب الصادق(ع)، طب امام رضا(ع)، طب الائمه و  
طب النبى(ص) تنها نمونه هايى از كتاب هاى متعددى هستند 
كه توسط شيعيان و اهل سنت نوشته شده   است. اين كتاب ها 
قابل خدشــه نيستند و از مجموع اين كتب به ابعاد مختلف 

طب اسلامى مى رسيم.
يكى از مهمترين خدشه هايى كه به طب اسلامى وارد مى شود، 
بحث سندى آن است كه بحثى تخصصى و كارى مجتهدانه 
بوده و در تخصص همه نيســت. به عقيده من طب اسلامى 
مشكل سندى ندارد. يعنى اين طور نيست كه درباره هر بحث 
يك روايت وجود داشته باشد تا به سند آن شك كنيم. بلكه 
چندين ســند براى هر مبحث وجود دارد و به يقين تبديل 
شده و شك برانگيز نيست. البته طبيبان اسلامى هم هر دارو 

و درمانى را كه در روايات آمده را تجربه كرده و نتيجه اش را 
دريافت كرده اند. براى همين در تاثير طب اسلامى قطعيت و 
يقين وجود دارد و جاى هيچ شك و شبهه اى نيست. البته اگر 
روايتى صاحب سند باشد اما در عمل جواب ندهد، فايده اى 
براى بيماران ندارد، اما اگر روايت سند ضعيفى داشته باشد 

اما بيمارى را درمان كند، ارزش دارد.
 عده اى بر اين باورند كه طب اسلامى براى پيشگيرى 

است تا درمان. اين برداشت صحيح است؟
البته طب اسلامى به پيشگيرى اهميت بسيار زيادى مى دهد 
و اصول كارش بر رعايت ســبك زندگى سالم براى پرهيز از 
بيمار شدن افراد اســت، اما اين به آن معنا نيست كه طب 
اسلامى درمان ندارد. درمان تمام بيمارى ها، معلوليت ها و... 
با طب اسلامى ممكن است و ما از درمان هيچ بيمارى اى به 
وسيله طب اسلامى عاجر نيستيم. به عقيده من اگر مهلت دو 

ساله اى به متخصصان طب اسلامى داده شود، در كشور حتى 
يك بيمار باقى نخواهد ماند.

 و اين مســئله طبعا به لحاظ اقتصادى براى كشور 
بسيار مفيد خواهد بود؟

بله. الان يكى از جدى ترين هزينه هاى كشــور، هزينه خريد 
دارو براى درمان انواع بيمارى هاست. 93درصد كارخانه هاى 
داروســازى دنيا هم دست صهيونيست هاســت و ما به آنها 
نياز داريم. يعنى حتى اگر انســولين را تحريم كنند، در سه 
روز اول، بيش از 13هزار نفر در كشــور جانشان را از دست 
مى دهند. هزينه درمان داروهاى ســرطان و شيمى درمانى 
براى هر نفر حدود 300ميليون تومان است، در صورتى كه با 
درمان هاى طب اسلامى با حدود 100هزار تومان بيمار درمان 
مى شود. افزون بر اينكه با طب اسلامى نتايج خوبى از درمان 

نيز گرفته مى شود.

كسانى كه طب الرضا(ع) را مستند 
نمى دانستند، از نظر خود برگشته اند

سنديت طب اسلامى 
قابل خدشه نيست

 مردم/ مريم احمدى شيروان   آيت االله عباس 
تبريزيان متولد سال 1341 در شهر نجف اشرف 
اســت، اما همچنان كه فاميلش نشان مى دهد 
اصالت خانوادگى اش به شــهر تبريز برمى گردد. 
او از هجــده ســالگى و پــس از گرفتن مدرك 
ديپلم وارد حوزه علميه نجف شده تا پاى درس 
آيت االله خويى و آيت االله صدر بنشيند. از او بيش 
از 80 اثر تصحيحى و تأليفى منتشــر شده، اما 
همچنان كه خود ايشــان را هم بيشتر به درس 
و بحث هايش پيرامون طب اسلامى مى شناسند، 
در ميان كتاب هايش هم مجموعه چهار جلدى 
«دراســة فى طب الرســول المصطفى(ص)» از 
مابقى مشهورتر اســت؛ اثرى كه در اين سال ها 
در زيرزمين مدرســه فيضيه بــراى روحانيون و 
طلاب تدريس مى شود. گفت وگو با او و شنيدن 
درباره طب اسلامى و حواشى اش هميشه جذاب 
اســت، به ويژه حالا كه بعد از مدتى دوباره بحث 
طب سنتى، طب اســلامى و پزشكى مدرن بالا 
گرفته و آيــت االله تبريزيان قطعا يكى از طرفين 
مهم اين بحث هاست. او در اين ميان البته يكى 
از طرفداران ســفت و سخت طب اسلامى است، 
تا جايى كه بيش از حد انتظار مصاحبه كننده بر 
لب طاقچه گذاشــتن پزشكى مدرن تاكيد دارد؛ 
عقيده اى كه هر چند مورد پســند عموم نباشد، 
اما دســت كم بــاب گفت وگــو را در اين زمينه 

باز مى كند. 
 بگذاريد ابتــداى گفت وگو را با دعواى 
بيــن گونه هاى متفاوت علــم طب آغاز 
كنيــم. بخصوص در ســال هاى اخير كه 
جدى تر  ســنتى  طب  به  عمومى  رغبت 
شــده، همواره بحث هاى مفصلى درباره 
سنتى  طب  اســلامى،  طب  كاركردهاى 
و پزشــكى مدرن وجــود دارد و در اين 
بحث هــا هم معمولا طب ســنتى و طب 
اسلامى مترادف تصور مى شوند. آيا واقعا 

همين طور است؟ 
خير. طب اسلامى، طب سنتى و طب مدرن هر 

كدام مقوله هاى متفاوتى هستند. طب اسلامى 
توجه ويــژه اى به روح، معنويات، دعا، قرآن و... 
دارد. تفــاوت اين ها هم به گونه اى اســت كه 
نمى توان به تلفيق آن ها فكر كرد. البته تفاوت 
طب اسلامى و طب ســنتى مانند تفاوت بين 
اسلام و مسيحيت اســت كه هر چند منبع و 
منشأ آن ها يكى است، ولى تلفيق آن ها امكان 
نــدارد. مانند اينكه فردى ادعــا كند مى تواند 
اســلام و مســيحيت را با هم تلفيق كند. ولى 
تفاوت بين طب اســلامى و طب مدرن مانند 
تفاوت بين اســلام و مكتب هاى امروزى مانند 
سوسياليسم، سرمايه دارى و... است. تلفيق اين 
مكتب ها كه به هيچ وجه امكان پذير نيست، زيرا 

منابع، پايه ها و ساختارهاى متفاوتى با يكديگر 
دارند.

 با اين توضيح اين طور برداشت مى شود 
كه فردى كه دانا به طب اسلامى باشد به هيچ 
كدام از ساير گونه هاى طب احتياجى ندارد، 
در حالى كه در برخى روايات درباره حضور 
بالين اهل بيت(عليهم الســلام)  طبيب بر 
شــنيده ايم. مثلا ما در روايت ها به حضور 
طبيب بر بالين امام على(ع) پس از ضربت 

خوردن اشاره شده است.
در پزشــكى امروزى ما دكترهايــى داريم كه 
نســخه مى نويســند و پرســتارانى داريم كه 
كارهاى بالينى انجام مى دهد. پزشكى كه ائمه 
در برخى موارد احضار مى كنند، همان پرستار 
اســت. يعنى فردى كه براى انجام پانســمان 

زخــم، حجامــت و... حاضر مى شــود. وگرنه 
خود ائمه(عليهم الســلام) از نظر علم و دانش 
نياز به هيچ طبيبى ندارنــد و پيامبر(ص) هم 
مى فرمايند: «اين طبيبان هســتند كه به طب 

من نياز دارند.»
 پس طبق برداشــت شــما بر خلاف 
بسيارى از عرصه هاى ديگر كه دين تنها 
به بيان مبانى، اصول و چارچوب هاى كلى 
بسنده كرده، در طب، متكفل ارائه دانشى 
به همراه همه جزئياتى شــده كه با به كار 
بســتن آن ها امكان پيشگيرى و درمان 

بيمار فراهم مى شود؟ 
بله. من حدود 11هزار روايت طبى جمع آورى 
كرده ام كه تمامى جوانب علم طب در آن آمده 
است. يعنى روايات در اين زمينه هيچ قصور و 
نقصى ندارد و كامل است. بر اساس اين روايات 
مى توان تمامــى بيماران را درمــان و تمامى 

مسائل پزشكى را بررسى و حل كرد.
 و به اين معناســت كه افراد مى توانند 
و  صرف خواندن حديث دربــاره خواص 
فوايد فلان دارو در طب اسلامى اقدام به 
مصرف آن كنند، يا در اين مسئله هم نياز 
به برخورد اجتهادى وجود دارد؟ چون در 
برخورد با احاديث و روايات ساير حوزه ها 
تاكيد بر نگاه اجتهــادى وجود دارد و از 

اخبارى گرى نهى شده است. 
تاكيد من بر اين بوده كه دست كم در كتاب هايى 
كه تاليف كرده ام به تمامى مسائل اجتماعى و 
مبانى اصولى به صورت كاملاً استدلالى و متين 
پرداخته شــود. به همين دليل هــم با وجود 
اينكه هجمه هاى بسيارى بر طب اسلامى وارد 
شده، اما  تاكنون نتوانسته اند خدشه اى بر اين 
كتاب ها وارد كنند. به عقيده من در برخورد با 
احاديث و روايــات مرتبط با علم طب، برخورد 
اجتهادى محكم نياز است. به همين روش هم 
مى توانم ادعا كنم كه آماده مناظره با هر سوال 

كننده اى هستم.

آنچه مى خوانيد

ائمه(عليهم السلام) از نظر علم و 
دانش نياز به هيچ طبيبى ندارند 
و پيامبــر(ص) هــم مى فرمايند: 
«اين طبيبان هســتند كه به طب 

من نياز دارند.»
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يادداشت روز

«محمد صلاح»؛ سفير ورزشى اسلام

  سيد مصطفى حسينى راد  در سال هاى گذشته بخصوص با قدرت 
گرفتن جريان هاى تكفيرى مانند طالبان و داعش، موج اسلام ســتيزى در 
جهان و بيش از هر جايى در غرب، شدت گرفت. براى غرب از اروپا گرفته تا 
آمريكا، هيچ بهانه اى بهتر از «داعش» براى كوبيدن اسلام و مسلمانان وجود 
نداشــت. البته تقريباً همه فهميدند كه نطفه داعش توسط چه كسانى در 
رحم اجاره اى چه كسانى منعقد شد و هدف از تولد اين مولود نحس چه بود؛ 
آتش افروزى در جهان اسلام و بردن آبروى دينى كه بيش از هر آيينى بر 
انسانيت و مهرورزى تأكيد دارد و با خونريزى و خشونت و بى عدالتى مخالف 
اســت. اما اين روزها و در حالى كه همچنان از سوى دستگاه هاى رسانه اى 
غرب عليه مسلمانان تبليغ مى شود، يك چهره ورزشى مسلمان در قلب اروپا 
نگاه ها را به خود جلب كرده و نشان داده است تصويرى كه غرب از مسلمانان 

نمايش مى دهد يك تصوير واژگونه است.
مهاجم مصــرى تيم «ليورپول» كه بــا چهره و رفتار متين خود، ســوژه 
دوربين هاى ورزشــى شــده در حال فتح كردن قلب هاســت تا جايى كه 
اين روزها طرفداران تيم ليورپول از اســلام تعريف و تمجيد مى كنند و در 
آهنگ هاى خود در حمايت از ليورپول مى گويند: «صلاح به مسجد مى رود، 
همان مكانى كه من هم دوست دارم به آنجا بروم» و شگفت انگيزتر اينكه: 

«اگر صلاح گل هاى بيشترى بزند، من هم مسلمان مى شوم».
سخن از اين نيست كه اسلامى كه با گل زدن «صلاح» حاصل شود چگونه 
اســلامى است؛ بلكه سخن از آن است كه او موفق شده با رفتار خودش و 
حجاب زيباى همسرش در ورزشگاه، نگاه رسانه ها و مردم را در قلب اروپا و 
در كشورى مانند انگليس كه مردمش همواره به افراطى گرى و نژادپرستى 
شــهره بوده اند، عوض كند. اين بسيار قابل احترام و البته براى ستاره هاى 
ورزشى ما درس آموز است كه يك بازيكن فوتبال در اوج موفقيت و شهرت، 
به شــعائر دينى خود در برابر ميليون ها و بلكه ميلياردها چشم تماشاگر، 
پايبندى نشان دهد و از اصالت خود دور نشود. اگر اين ستاره فوتبال بتواند 
نگاه مردم را در اروپا، حتى در انگليس و حتى در شهر ليورپول به «مسجد» 
عوض كند، كارى كرده كه بودجه هاى سنگين تبليغى كشورهاى مسلمان 
طى سال هاى طولانى، به دشوارى و كندى موفق به انجام آن شده اند. اين 
در حالى است كه بسيارى از ستاره هاى ورزشى و سينمايى نه تنها تبليغى 
براى دين و آيين خود نيستند، بلكه به محض رسيدن به شهرت، از گذشته 

خود فاصله مى گيرند و به ضدتبليغ براى آيين خود تبديل مى شوند.
روزنامه لوموند فرانسه در گزارشى به بررسى اين پديده پرداخته و مى نويسد 
كه محمد صلاح كارى كرده اســت كه هواداران ليورپول براى اسلام آواز 
بخوانند. اين روزنامه مى گويد اقليت مسلمان قابل توجهى در شهر ليورپول 
وجود ندارد. بســيار شگفت انگيز اســت كه براى نخستين بار در اين شهر 
آهنگى در ســطحى گسترده نواخته مى شود كه در آن شعارهاى اسلامى 
وجود دارد؛ قهرمانى هاى صلاح سبب اين كار شده است. «لوموند» به نقل 
از يكى از هواداران اين تيم مى نويسد كه اگر محمد صلاح به اين شكل به 
گلزنى خود ادامه دهد و ليورپول را به قهرمانى ليگ اروپا برســاند، امسال 

مردمان شهر ليورپول همگى روزه مى گيرند! 
محبوبيت صلاح تا جايى اســت كه بســيارى از هواداران تيمش از همه 
حركات و ســكنات و شكل پوشش و موى سر و ريش او تقليد و از دين او 
تمجيد مى كنند و عكس هاى او در حالت نماز، ســجده و خواندن قرآن در 
هواپيما، دست به دست مى شود. اين ظرفيت شگفت انگيز تبليغى است كه 

بيشتر بايد به آن توجه كرد.

معرفى كتاب 

چاپ جديد «انسان 250 ساله» 
در نمايشگاه كتاب عرضه مى شود

مهر: چاپ هفتاد و چهارم كتاب «انسان 250 ساله» از سوى نشر صهبا در 
نمايشــگاه كتاب توزيع مى شود. با چاپ جديد، شمار نسخه هاى اين اثر از 
300هزار نسخه گذشت. مسئول غرفه نشر صهبا در نمايشگاه كتاب گفت: 
امسال دو عنوان كتاب جديد از سوى صهبا براى مخاطبان عرضه شده است. 
كتاب «چغك» كه روايت بخشى از زندگى مبارزاتى رهبر معظم انقلاب در 
مشهد اســت، براى گروه سنى نوجوان منتشر شده است.همچنين كتاب 
«بر تبعيد» كه روايتى از تبعيد آيت االله خامنه اى به ايرانشــهر و جيرفت در 

دوران پهلوى دوم است نيز در اين دوره براى اولين بار عرضه شده است.
به گفته محمدحسين چراغچى؛ چاپ چهاردهم كتاب «طرح كلى انديشه 
اسلامى»، چاپ سى و هفتم كتاب «دغدغه هاى فرهنگى» و چاپ سوم كتاب 
«مسيح در شب قدر» از ديگر آثارى است كه در قالب كارهاى تجديد چاپ 

در نمايشگاه عرضه مى شود.

 معــارف/ امين راد نيا    قاريــان ايرانى در 
سال هاى پس از انقلاب اسلامى و با رشد جدى 
تــلاوت قرآن كريم در كشــورمان همــواره در 
مســابقات بين المللى قرآن از بهترين ها بوده اند 
و بارهــا در رقابت تنگاتنگ بــا رقباى مختلف 
بخصوص قاريان كشور مصر كه مهد تلاوت قرآن 

است، گوى سبقت ربوده اند.
امســال و در ســى و پنجمين دوره مســابقات 
بيــن المللى قرآن جمهورى اســلامى ايران نيز 
شاهد درخشش يك قارى جوان ايرانى بوديم كه 
در رقابتى تنگاتنگ با قارى كشور افغانستان، به 

رتبه دوم دست يافت. 
«سيد مصطفى حســينى» البته نامى است كه 
پيشتر نيز از او بسيار شنيده ايم. اين چهره جوان 
قرآنى كشورمان از دوران نوجوانى موفق به فتح 
قله هاى تلاوت در مسابقات داخلى و خارجى شده 
و با پيشرفت روزافزون در اين رشته، به مقام دوم 
رشــته قرائت در سى و پنجمين دوره مسابقات 

بين المللى قرآن كريم در ايران، دست يافت.
«حســينى» كه قرآن را به سبك مرحوم استاد 
محمدصديق منشاوى قرائت مى كند و از صدايى 
صاف و رســا برخوردار است، در فينال مسابقات 
اين دوره نيز يك قرائت مجلسى كامل و متشكل 
از اوج و فرود در نغمه هاى مختلف قرآنى ارائه داد 
و با تســلط خوبى كه بر تجويد داشت، تلاوتش 

مورد پسند داوران قرار گرفت.
اين قارى جوان اهل قزوين كه اكنون 23 ســال 
دارد در 18 ســالگى موفق به كسب مقام سوم 
مســابقات بين المللى قرآن در كشــور كويت و 
در 20 ســالگى نيز حايز رتبه نخست مسابقات 
سراسرى قرآن كريم سازمان اوقاف و امور خيريه 

شده است.
گفت و گوى ما با اين قارى جوان كشور كه يك 
بار ديگر ســبك زيبا، محزون و پرطرفدار استاد 
منشاوى را در بالاترين سطح قرائت قرآن جهان 

مطرح كرد، مى خوانيد.

 جناب حسينى! ضمن تبريك براى كسب 
اين موفقيت بزرگ قرآنى به شما و جامعه 
قاريان قرآن كشور، دوست داريم نظر شما 
را درباره سطح برگزارى سى و پنجمين دوره 

مسابقات بين المللى قرآن در ايران بدانيم.
 اين دوره از مســابقات از لحاظ سطح برگزارى 
بسيار بالا بود؛ يعنى مسابقات بين المللى قرآن در 
ايران همواره در بالاترين ســطح و حتى بالاتر از 
مسابقات كشورهايى مانند مالزى برگزار مى شود.

 درباره آثار بين المللى اين همايش بزرگ 
قرآنى و تأثيرهايى كه در جهان اسلام بر جا 

مى گذارد چه نظرى داريد؟
 مســابقات بين المللى قرآن جمهورى اسلامى 

باعث اتحاد بيشتر كشورهاى اسلامى و اعتصام 
جمعى اين كشــورها حول محور قرآن مى شود 
بخصوص كه در اين دوره كه با شــعار «مصحف 
واحد، امة واحدة» يعنى «يك كتاب و يك امت» 
برگزار شــد توجه بيشــترى به ايــن وحدت و 

يكپارچگى در جهان اسلام شده است.
يكى از پيام هاى مهم ديگر اين مسابقات اين است 
كه كشــورهاى حاضر در اين رقابت ها مى توانند 
پاســخ كوبنده اى به «وهابيت» داشته باشند كه 
مى گويند قرآن ما با ديگر مسلمانان فرق مى كند، 
در حالى كه چنين نيست و همه قاريان، حافظان 
و پژوهشــگران قرآنى حاضر در اين مسابقات در 
تعاملات خود بخوبى مى بينند كه فرهنگ قرآنى 

در كشورهاى حاضر در مسابقات، با همان چيزى 
كه دنياى اسلام از قرآن مى شناسد، مطابق است.
اين مسابقات پيام ديگرى هم به دشمنان اسلام 
دارد و آن اين اســت كه امت اسلامى هر زمانى 
اراده كند مى تواند حول محور اشتراكات خود كه 

بالاترينِ آن قرآن كريم است، متحد شود.

 مســئله اى كه امسال از سوى رسانه ها، 
كارشناســان و قاريان حاضر در مسابقات 
تبليغات  قرار گرفــت، بحث  انتقاد  مورد 
ضعيف و ناكافــى درباره اين رويداد بزرگ 
قرآنى بود كه سبب شد استقبال مناسب 
مردمى در ســالن برگزارى مسابقات ديده 
نشود. نظر شما در اين باره چيست و فكر 
مى كنيد مســئولان بخصوص رسانه ملى 
بايد داشته  در اين خصوص چه رويكردى 

باشند؟
 جالب است كه مسابقات قرآن مالزى هر روز در 
شــبكه يك يا همان مهم ترين شبكه تلويزيونى 
آن ها پخش زنده مى شود و ديگر شبكه هايشان 
هم به تناسب بصورت پررنگ به آن مى پردازند. 
در رســانه ملى ما هم اهتمام نسبت به تبليغات 
مسابقات تا حدى ديده مى شد ولى اينكه شاهد 

پخش زنده اين مســابقات از شبكه هاى مختلف 
باشيم يا دست كم بخش هاى مهم و حساس اين 
مسابقات از شبكه هاى اصلى سيما پخش شود، 
متأســفانه چنين اتفاقى نيفتاد در حالى كه اين 
مسابقات پنج- شش روز بيشتر طول نمى كشد و 
از سويى مهم ترين رويداد فرهنگى معنوى جهان 
اسلام است و رسانه ملى بايد بهاى بيشترى به آن 

بدهد و در تبليغ آن كمك كند.

 آيا كاستى هاى مهم ديگرى هم ديديد 
كه بايد دست اندركاران براى سال هاى بعد 

تلاش كنند آن ها را برطرف كنند؟
 مســابقات ما از نظر «نظم» هم مشــكل دارد و 
مثلاً اگر از اين لحاظ مسابقات را با كشور مالزى 
مقايسه كنيم مى بينيم كار آن ها از نظم بالاترى 

برخوردار است. 
به عنوان نمونه در مــواردى نوبت اجراى قرائت 
متسابقين كه قبلاً اعلام مى شود، جابه جا شده 
و از صبــح به عصــر يا بالعكس تغييــر كرده و 
زودتر بايد اجرا كنند كه اين مشــكلاتى را براى 
شركت كنندگان به وجود مى آورد يا اينكه جدول 
برگزارى دچار تعجيل يا تأخير مى شد كه چنين 
مواردى در شأن مسابقاتى در اين اندازه و در شأن 

نام بزرگ جمهورى اسلامى ايران نيست.
 آن هم با هزينه هاى ســنگينى كه بايد 

دستاوردهاى بزرگ هم داشته باشد.
 بلــه؛ مثلاً ببينيــد هزينه هاى زيــادى صرف 
بخش هــاى جنبى اين مســابقات مى شــود و 
انرژى هاى زيادى هم صرف مى شــود كه گاهى 
موجب مى شود مســابقات، آن تمركز و وحدت 
رويه خود بخصوص در بخش هاى اصلى و مهم تر 
را از دست بدهد. بسيارى از اين بخش هاى جنبى 
مثلاً بخش روشــندلان را مى توان در زمان هاى 

مناسب ديگر برگزار كرد. 
ما داريم مرتب به تعدد و تكثر بخش هاى مختلف 
مسابقات اضافه و از كيفيت كار كم مى كنيم. مثلاً 
جوايز بخش هاى اصلى بايد در جهان اسلام زبانزد 
باشــد تا اين مسابقات تبديل به برند شود. تعدد 
بخش ها خوب است به شرطى كه كيفيت كلى 
مســابقات بخصوص در بخش هاى اصلى پايين 

نيايد بلكه هر سال بالاتر برود.

برگزارى  براى  هم  پيشنهادهايى  حتماً   
بهتر اين مسابقه قرآنى مهم در سال هاى 

آينده داريد؟
 نكتــه اول اين كه مصلى مكان مناســبى براى 
برگزارى مســابقات نيســت و رفت و آمد مردم 
به اين مكان دشوار اســت و موجب مهجوريت 

مسابقات مى شود. 
سالن اجلاس سران مركزيت خوبى داشت و همه 
مى دانستند كه مسابقات به طور كامل در همين 
مكان برگزار مى شود و سالن هاى جنبى ديگرى 
در كار نيست. در حالى كه مصلى در حال تعمير 
و تكميل است و تعداد زيادى نمايشگاه در آن در 
حال برگزارى اســت و اين سبب پراكندگى كار 

مى شود.

 به عنوان كســى كه در ســطح عالى 
قرائت قرآن در حال فعاليت هســتيد چه 
قرآنى  جلسات  رونق  براى  را  راهكارهايى 
و فرهنگ قرآنى در كشــور بخصوص در 
ميان نوجوانان پيشنهاد مى كنيد با توجه به 
اينكه در سال هاى اخير شاهد كاهش رونق 

جلسات قرآنى در كشور هستيم.
همــان راهكارى كه رهبر معظم انقلاب اشــاره 
كرده اند. ايشان كه خودشان نقش جدى در رشد 
فضاى قرآنى در كشور داشــته اند، فرمودند كه 

قهرمانان قرآنى را تكريم كنيد. 
الان بــراى رواج پيدا كردن هر چيزى در جامعه 
نياز به برندســازى است. مثلاً وقتى مى خواهند 
كارهــاى يك خواننــده را در جامعه رواج دهند 
سعى مى كنند ابتدا او را تبديل به يك برند و الگو 
كنند. در حوزه موسيقى در كشور اين كار بيش از 
اندازه انجام شده اما متأسفانه در حوزه قرآن اصلاً 

چنين تلاشى صورت نگرفته است. 
ما اگر موفق شويم چند قارى و قهرمان قرآنى 
را در ســطح بالا تبديل بــه الگو كنيم خود به 
خود رونق جلســات قرآنى و تمايل و اشتياق 
نوجوانــان به قرآن كريم و تــلاوت و حفظ آن 

بيشتر مى شود. 

تبليغى  جلســه هاى 
بيش از 20دقيقه طول 
نكشد، چراكه در غير 
اثرگذارى  صورت  اين 
تنها  افت مى كند.  آن 
برنامه هاى تبليغى براى 
نداشته  مســن  افراد 

باشــيد، بلكه نســل جوان را نيز درگير كار تبليغى 
خود كنيد.  به مقتضاى زمان تبليغ و در مسير تبليغ 
از معارف نورانى قرآن و نهج البلاغه اســتفاده كنيد. 
شما مبلغان امروز همه شما وظيفه داريد در مسير 
تبليغ و ترويج دين، كلام الهى و مصحف شــريف را 
از مهجوريت خارج كنيد. بايد خنده هاى حكيمانه و 
حلال در امر تبليغ باشــد تا در مخاطب مؤثر واقع 
شود. تلاش كنيد آنچه را براى مخاطبانتان مى گوييد 
واجب يا مستحب باشد و بتواند مشكلى از مشكلات 

جامعه را رفع كند.
(حوزه) 

توجه به خنده هاى حكيمانه در تبليغ
سند 2030 نفوذ غرب 
و صهيونيســت ها در 

بين فرزندان ماست.
فعاليت شــما خيرين 
مدرسه ساز نيز با توجه 
به نيت الهى كه داريد 
ارزش و اهميت زيادى 

دارد و مدرسه ســازى از جمله احسان هاى ماندگار 
اســت. براى مدارسى كه ساخته مى شود اين شرط 
را بگذاريــد كه معارف انقلاب نيز تدريس شــود و 
جريان هايى مثل 2030 كه متأسفانه هنوز در جريان 
است نيز در اين مراكز و مدارسى كه با نيت پاك خود 

مى سازيد، نباشد.
دشمنان به فكر نفوذ و ضربه زدن به انقلاب و نظام 
هستند، بايد نسل دوم و ســوم و چهارم انقلاب در 
مراكز شما تربيت بشــوند تا با بيدارى و هوشيارى 

معارف و دستاوردهاى انقلاب را حفظ كنند.
(رسا)

معارف اسلام و انقلاب تدريس شود 
علــم و عقل اســت 
كــه مى تواند جوامع 
كنــد،  اصــلاح  را 
اســت  اشــتباه  اين 
كــه بپنداريــم امام 
زمان(عج) با كشــتار 
و خونريــزى جامعه 
اسلامى را برپا مى كند.

زيرا حكومت اسلامى هيچ گاه بر پايه خونريزى بنا 
نخواهد شد.

خون و خونريزى كــه در جنگ هاى جهانى به پا 
شد، نتيجه اى جز افزايش سلاح هاى كشتار جمعى 
نداشــت، بنابراين علم و عقل اســت كه مى تواند 

جوامع را اصلاح كند.
در ايــن جمله از امير مؤمنــان(ع) در مورد ايمان 
سؤال شده است و ايشــان ايمان را «صبر، يقين، 

عدل و جهاد» توصيف كردند.
(رسا)

علم و عقل، جوامع را اصلاح مى كند
يك مصــرى كتابت 
نســخه  بزرگ ترين 
قرآن كريم در جهان 
براى ثبــت در كتاب 
جهانى  ركوردهــاى 
گينــس را آغاز كرده 

است.
محمد عبدالستار از خطيبان وزارت اوقاف مصر در 
استان دقهليه اين كشور است كه كار كتابت اين 
قــرآن را از دو ماه پيش آغاز كرده و تاكنون نصف 

آن را انجام داده است. 
اين قرآن بر روى پارچه اى سياه رنگ موميايى شده 

در حال كتابت است.
 هر صفحه اين قرآن شريف داراى 44سطر است 
كه نصف يك جزء قرآن را شــامل مى شود. طول 
هــر صفحه اين قرآن به 9متر و عرض آن به 6متر 

مى رسد.
(مبتدا)

كتابت بزرگ ترين قرآن جهان 

چهره - خبر

رسانه ملى بايد بهاى بيشترى به «قرآن» بدهد
رتبه دوم بخش قرائت سى و پنجمين مسابقات بين المللى قرآن در گفت و گو با قدس:

معارف

آگهی دعوت افراز
چون آقای صادق کریمی فرزند عباس احدی از مالکین مشاعی پلاک 111 فرعی از 898- اصلی واقع   در 
بخش یک سیس��تان شهرستان زابل طبق درخواست شماره 1386- ز  مورخ  تقاضای افراز سهمی خود را 
از پلاک مرقوم باس��تناد به قانون افراز و فروش املاک مش��اع مصوب سال 1357 را از این اداره نموده ودر 
ذیل تقاضای افراز خویش اعلام داش��ته که به دیگر مالکین مش��اعی دسترسی ندارد و آدرس آنها مشخص 
نمی باش��د لذا مراتب طبق ماده 18 آئین نامه اجرائی مفاد اس��ناد رس��می لازم الاجرا آگهی می گردد و از 
س��ایر مالکین مش��اع و کس��انی که حق و حقوقی در این ملک دارند و یا تمایل به افراز دارند دعوت بعمل 
می آید تا در س��اعت 8 صبح روز مورخ 1397/3/5 دراین اداره و یا در محل وقوع ملک مزبور حضور بهم 
رس��انند تا با حضور و نظارت آنان عمل افراز برابر مقررات صورت پذیرد، یادآور می گردد عدم حضور مانع 

ازانجام عمل افراز نخواهد شد.9701746
تاریخ انتشار :  1397/2/15 

ابراهیم شاهبازی اول 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زابل

م الف:164

آگهی دعوت افراز
چون آقای منصور علمی فرزند محمدحس��ین احدی از مالکین مش��اعی پلاک 528 یک- اصلی واقع   در 
بخش2 سیستان شهرستان زابل طبق درخواست شماره 1232- ز  مورخ 1397/1/30 تقاضای افراز سهمی 
خود را از پلاک مرقوم باس��تناد به قانون افراز و فروش املاک مش��اع مصوب س��ال 1357 را از این اداره 
نموده ودر ذیل تقاضای افراز خویش اعلام داشته که به دیگر مالکین مشاعی دسترسی ندارد و آدرس آنها 
مش��خص نمی باش��د لذا مراتب طبق ماده 18 آئین نامه اجرائی مفاد اس��ناد رسمی لازم الاجرا آگهی می 
گردد و از سایر مالکین مشاع و کسانی که حق و حقوقی در این ملک دارند و یا تمایل به افراز دارند دعوت 
بعمل می آید تا در س��اعت 8 صبح روز ش��نبه مورخ 1397/3/5 دراین اداره و یا در محل وقوع ملک مزبور 
حضور بهم رس��انند تا با حضور و نظارت آنان عمل افراز برابر مقررات صورت پذیرد، یادآور می گردد عدم 

حضور مانع ازانجام عمل افراز نخواهد شد.9701748
تاریخ انتشار :  1397/2/15 

ابراهیم شاهبازی اول 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زابل

م الف:165

آگهی دعوت افراز
چون حسنعلی سرابندی فرزند محمدامین احدی از مالکین مشاعی پلاک 1/831- اصلی واقع   در بخش2 
سیس��تان شهرستان زابل طبق درخواست شماره 1410- ز  مورخ 1397/2/1 تقاضای افراز سهمی خود را 
از پلاک مرقوم باس��تناد به قانون افراز و فروش املاک مش��اع مصوب سال 1357 را از این اداره نموده ودر 
ذیل تقاضای افراز خویش اعلام داش��ته که به دیگر مالکین مش��اعی دسترسی ندارد و آدرس آنها مشخص 
نمی باش��د لذا مراتب طبق ماده 18 آئین نامه اجرائی مفاد اس��ناد رس��می لازم الاجرا آگهی می گردد و از 
س��ایر مالکین مش��اع و کس��انی که حق و حقوقی در این ملک دارند و یا تمایل به افراز دارند دعوت بعمل 

می آید تا در س��اعت 8 صبح روز مورخ 1397/3/7 دراین اداره و یا در محل وقوع ملک مزبور حضور بهم 
رس��انند تا با حضور و نظارت آنان عمل افراز برابر مقررات صورت پذیرد، یادآور می گردد عدم حضور مانع 

ازانجام عمل افراز نخواهد شد.
9701749تاریخ انتشار :  1397/2/15 

ابراهیم شاهبازی اول 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زابل

م الف:169

آگهی دعوت افراز
چون آقای جواد س��رگلزایی فرزند علی احدی از مالکین مش��اعی پلاک 808/یک- اصلی واقع   در بخش2 
سیس��تان شهرستان زابل طبق درخواست شماره 1453- ز  مورخ 1397/2/2 تقاضای افراز سهمی خود را 
از پلاک مرقوم باس��تناد به قانون افراز و فروش املاک مش��اع مصوب سال 1357 را از این اداره نموده ودر 
ذیل تقاضای افراز خویش اعلام داش��ته که به دیگر مالکین مش��اعی دسترسی ندارد و آدرس آنها مشخص 
نمی باش��د لذا مراتب طبق ماده 18 آئین نامه اجرائی مفاد اس��ناد رس��می لازم الاجرا آگهی می گردد و از 
سایر مالکین مشاع و کسانی که حق و حقوقی در این ملک دارند و یا تمایل به افراز دارند دعوت بعمل می 
آید تا در ساعت 8 صبح روز شنبه مورخ 1397/3/5 دراین اداره و یا در محل وقوع ملک مزبور حضور بهم 
رس��انند تا با حضور و نظارت آنان عمل افراز برابر مقررات صورت پذیرد، یادآور می گردد عدم حضور مانع 

ازانجام عمل افراز نخواهد شد.9701750
تاریخ انتشار :  1397/2/15 

ابراهیم شاهبازی اول 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زابل

م الف:177

آگهی دعوت افراز
چون خانم معصومه غلامیان فرزند علی احدی از مالکین مشاعی پلاک 689/یک- اصلی واقع   در بخش2 
سیس��تان شهرستان زابل طبق درخواست شماره 1454- ز  مورخ 1397/2/2 تقاضای افراز سهمی خود را 
از پلاک مرقوم باس��تناد به قانون افراز و فروش املاک مش��اع مصوب سال 1357 را از این اداره نموده ودر 
ذیل تقاضای افراز خویش اعلام داش��ته که به دیگر مالکین مش��اعی دسترسی ندارد و آدرس آنها مشخص 
نمی باش��د لذا مراتب طبق ماده 18 آئین نامه اجرائی مفاد اس��ناد رس��می لازم الاجرا آگهی می گردد و از 
سایر مالکین مشاع و کسانی که حق و حقوقی در این ملک دارند و یا تمایل به افراز دارند دعوت بعمل می 
آید تا در ساعت 8 صبح روز شنبه مورخ 1397/3/5 دراین اداره و یا در محل وقوع ملک مزبور حضور بهم 
رس��انند تا با حضور و نظارت آنان عمل افراز برابر مقررات صورت پذیرد، یادآور می گردد عدم حضور مانع 

ازانجام عمل افراز نخواهد شد.9701751
تاریخ انتشار :  1397/2/15 

ابراهیم شاهبازی اول 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زابل

م الف:178

آگهی دعوت افراز
چون آقای امان اله نارویی مشکی فرزند جمعه احدی از مالکین مشاعی پلاک 19- اصلی واقع   در بخش 
پنج سیس��تان شهرستان زهک طبق درخواست ش��ماره 1472- ز  مورخ 1397/2/2 تقاضای افراز سهمی 
خود را از پلاک مرقوم باس��تناد به قانون افراز و فروش املاک مش��اع مصوب س��ال 1357 را از این اداره 
نموده ودر ذیل تقاضای افراز خویش اعلام داشته که به دیگر مالکین مشاعی دسترسی ندارد و آدرس آنها 
مش��خص نمی باش��د لذا مراتب طبق ماده 18 آئین نامه اجرائی مفاد اس��ناد رسمی لازم الاجرا آگهی می 
گردد و از سایر مالکین مشاع و کسانی که حق و حقوقی در این ملک دارند و یا تمایل به افراز دارند دعوت 
بعمل می آید تا در س��اعت 8 صبح روز چهارش��نبه مورخ 1397/3/2 دراین اداره و یا در محل وقوع ملک 
مزبور حضور بهم رس��انند تا با حضور و نظارت آنان عمل افراز برابر مقررات صورت پذیرد، یادآور می گردد 

عدم حضور مانع ازانجام عمل افراز نخواهد شد.9701752-تاریخ انتشار : 1397/2/15 
ابراهیم شاهبازی اول -رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زابل

م الف:186

آگهی دعوت افراز
چون خانم مرضیه فتحی فرزند ابراهیم احدی از مالکین مش��اعی پلاک 1/1870- اصلی واقع   در بخش2 
سیس��تان شهرستان زابل طبق درخواست شماره 1455- ز  مورخ 1397/2/2 تقاضای افراز سهمی خود را 
از پلاک مرقوم باس��تناد به قانون افراز و فروش املاک مش��اع مصوب سال 1357 را از این اداره نموده ودر 
ذیل تقاضای افراز خویش اعلام داش��ته که به دیگر مالکین مش��اعی دسترسی ندارد و آدرس آنها مشخص 
نمی باش��د لذا مراتب طبق ماده 18 آئین نامه اجرائی مفاد اس��ناد رس��می لازم الاجرا آگهی می گردد و از 
سایر مالکین مشاع و کسانی که حق و حقوقی در این ملک دارند و یا تمایل به افراز دارند دعوت بعمل می 
آید تا در ساعت 8 صبح روز مورخ 1397/3/5 دراین اداره و یا در محل وقوع ملک مزبور حضور بهم رسانند 
ت��ا ب��ا حضور و نظارت آنان عمل افراز برابر مقررات صورت پذیرد، یادآور می گردد عدم حضور مانع ازانجام 

عمل افراز نخواهد شد.9701753 تاریخ انتشار :  1397/2/15 
ابراهیم شاهبازی اول -رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زابل

م الف:181

آگهی دعوت افراز
چون آقای عباس آقا عارفی فرزند میرزا احدی از مالکین مشاعی پلاک 880/3- اصلی واقع   در بخش یک 
سیس��تان شهرستان زابل طبق درخواست شماره 1489- ز  مورخ 1397/2/2 تقاضای افراز سهمی خود را 
از پلاک مرقوم باس��تناد به قانون افراز و فروش املاک مش��اع مصوب سال 1357 را از این اداره نموده ودر 
ذیل تقاضای افراز خویش اعلام داش��ته که به دیگر مالکین مش��اعی دسترسی ندارد و آدرس آنها مشخص 
نمی باش��د لذا مراتب طبق ماده 18 آئین نامه اجرائی مفاد اس��ناد رس��می لازم الاجرا آگهی می گردد و از 
س��ایر مالکین مش��اع و کس��انی که حق و حقوقی در این ملک دارند و یا تمایل به افراز دارند دعوت بعمل 
می آید تا در س��اعت 8 صبح روز چهارش��نبه مورخ 1397/2/26 دراین اداره و یا در محل وقوع ملک مزبور 
حضور بهم رس��انند تا با حضور و نظارت آنان عمل افراز برابر مقررات صورت پذیرد، یادآور می گردد عدم 

حضور مانع ازانجام عمل افراز نخواهد شد.9701745 تاریخ انتشار :شنبه  1397/2/15 
ابراهیم شاهبازی اول -رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زابل  م الف:180

آگهی مزایده اموال منقول
بموجب نیابت ارس��الی از ش��ورای حل اخت��لاف اردبیل به مهدی رجبی و علیه آرمان قاس��م زاده 
محکوم علیه محکوم اس��ت به پرداخ��ت 108/387/728 ریال بابت اصل خواس��ته و پرداخت حق 
الزحمه کارشناس��ی به مبلغ 3/000/000 ریال جمعا به مبلغ 111/387/728 ریال درحق محکوم 
ل��ه و پرداخت مبل��غ 5/000/000 ریال هزینه اجرا چون نامبرده در موعد مقرر قانونی مفاد حکم را 
اجرا نکرده است حسب تقاضای محکوم له به شرح زیر به وسیله این اجرا توقیف و توسط کارشناس 
ارزیاب��ی گردیده اس��ت و مقرراس��ت از طریق مزای��ده در تاریخ3/20/ 97 از س��اعت 10 صبح الی 
10:30 صبح در محل اجرای احکام مدنی ش��ورای حل اختلاف کرج بفروش برسد مزایده از قیمت 
160/000/000 ریال کارشناس��ی شروع می شود و مال متعلق به کسی است که بالاترین قیمت را 
پیش��نهاد می نماید 10 درصد از قیمت مزایده به صورت وجه نقد با چک بانکی تضمین ش��ده فی 
المجلس از برنده مزایده دریافت می شود  والباقی وجه مزایده ظرف مهلتی که از سوی دادورز اجرا 
تعیین میگردد و حداکثر یک ماه ازتاریخ مزایده تجاوز نخواهئ کرد از خریدار اخذ و اموال به نامبرده 
تحویل خواهد شد در صورتیکه برنده مزایده در موعد مقرر بقیه بهای اموال را نپردازد سپرده  او پس 
از کسر هزینه مزایده بنفع دولت ضبط و مزایده تجدید خواهد شد در صورتیکه روز مزایده مصادف 
با ایام تعطیل ش��ود مزایده فردای اداری همان روز درهمان ساعت و مکان برگزار می گردد شکایت 
راجعبه تخلف از مقررات مزایده ظرف یک هفته از نخواهد ش��د ضمنا طالبین میتوانند ظرف 7 روز 

قبل از مزایده بدفتر اجراء مراجعه وبا هماهنگی اجراء از اموال بازدید نمایند.9701759
ام��وال مورد مزایده و بهای آن طبق نظرکارشناس��ی بدین ش��رح اس��ت.  1 – خ��ودرو564 ن 22 

ایران 15
مدیر اجرای احکام مدنی شورای حل اختلاف کرج

آگهب ابلاغ وقت به جهت قرار تحریر ترکه
شماره کلاسه 960799/34 وقت رسیدگی: 97/3/20 ساعت 10 صبح

خواهان: عزت حاجی مختاری توران پشتی
خواس��ته: تحریر ماترکه اموال مرحوم حس��ن حاجی مختاری توران پش��تی از منقول و غیر منقول 
خواهان دادخواس��تی تس��لیم دادگاه عمومی کرده نموده است که پس از ارجاع به شعبه 34 دراین 
ش��عبه ثبت و در حال رس��یدگی می باشد بنا به درخواست خواهان مبنی بر خواسته تحریر ترکه با 
اس��تناد به مواد 209  و 210 قانون امور حس��بی قرار تحریر ترکه صادر و برای اجرای قرار تحریر 
ترکه که در وقت تعیین ش��ده و نس��بت به نش��ر آگهی در یکی از روزنامه های کثیر الانتشار هزینه 
خواهان اقدام و از کلیه ورثه یا نمایندگان قانونی آنها بستانکاران، مدیونین به متوفی و هر کسی که 
حقی نسبت به ترکه متوفی دارد برای تحریر ترکه  در موئد مقرر حاضر شود درغیراینصورت دادگاه 

تصمیم مقتضی اتخاذ نمود.9701758
رئیس حوزه 34 شورای حل اختلاف استان البرز

برش

بنا به فرموده رهبر معظم انقلاب، 
قهرمانــان قرآنــى بايــد تكريــم 
شــوند. اين بهتريــن روش براى 
الگوسازى اســت تا نوجوانان به 
قرآن علاقه مند شوند و جلسات 

قرآنى رونق بگيرد

كنا
 اي

س:
عك

محمد عبدالستار حجت الاسلام قرائتى آيت االله جوادى آملى آيت االله نورى همدانى



رئیس فدراسیون فوتبال در گفت و گو با قدس خبر داد

jبرگزاری  اردوهای تیم های ملی در استادیوم امام رضا
 فوتبال  سینا حســینی   مهدی تاج بــرای شرکت 
در گردهمایی روســای هیئت های فوتبال شهرستان های 
خراسان رضوی و البته افتتاح دوره آموزشی A مربی گری 
AFC  میهمان مشهدی ها بود. رئیس فدراسیون فوتبال که 

این روزها به شدت درگیر مسائل اعزام تیم ملی به جام جهانی 
و حضور تیم هــای ایرانی در مرحله بعد جام باشــگاه های 
آسیاســت در مورد چالش های پیش روی فدراسیونش در 

گفت و گو با قدس مسائل زیر را مطرح کرد.
  *سواری از فدراسیون

هــر برنامه ریزی کــه می کنیم در هر بخــش آخرش به 
بودجه ختم می شــود. یعنی بودجه بحث جدا نشــدنی 
فوتبال اســت. در بند ۹۲ قانون بودجه آمده اســت هیچ 
نهاد یا موسســه ای نباید به فوتبال حرفه ای کمک کند. 

بعد کنارش آمده است که صدا و سیما باید حق و حقوق 
فوتبال را بدهد.ما در آخرین مذاکراتمان با صدا و ســیما 
به این نتیجه رسیدیم که باهم تعامل و تبادل کنیم. قرار 
بود از ۲۰ اسفند به سمت عدم پخش تلویزیونی برویم. اما 

دیدیم که خیلی بد اســت که دو نهاد فرهنگی یعنی صدا 
و سیما و نهاد ورزشــی یعنی فدراسیون فوتبال به تفاهم 

نرسند و باهم دعوا کنیم.
رئیس فدراسیون فوتبال اظهار داشت: قرار ما بر این است 
که فدراسیون ، صداوسیما و اپراتورهای تلفن همراه اول با 
هم برای فصل آینده در بخش بودجه به یک شرایط خوبی 
برسیم .وی اظهار داشت: شیخ احمد می گفت همین که 
شما با این بودجه ۵ تیم را راهی جام جهانی کرده اید برای 
من تعجب آور اســت. اگر در آینده بتوانیم همین بودجه 

را برنامه ریزی کنیم اتفاق خوبی می افتد. تاج تاکید کرد: 
به خاطر اینکه صبح تا شــب در فوتبال بین همه اعضا از 
مربی تا بازیکن دعوا و حاشــیه است باعث شده تا همه از 

ما سواری بگیرند.

*ورود دادسراها به فوتبال
 وی در مورد فســاد در فوتبال هم به خبرنــگار ما گفت: 
از ورود تمام دســتگاه های نظارتی اســتقبال می  کنیم، 
اینکه برخی می گویند فســاد شــده، اصلا چنین چیزی 
نیست و همه چیز شفاف اســت. بحث پنهانی نداریم، در 
هر قرارداد اگر پول پرداخت شده که هیچ، اگر هم نشده 
موضوع پرونده را به دادسرا فرستاده ایم. نمی شود که اگر 
اتفاقی پیش آمد، کسی را بکشیم. بالاخره دادسرا حق را 

به حقدار می رساند.

* ۴۸ میلیارد تا 1600 میلیارد
وی در خصوص لزوم حمایت نمایندگان مجلس از رشته اول 
کشور از نظر مخاطب گفت: سه تیم باشگاهی ما با هیچ به مرحله 
بعدی جام باشگاه های آسیا رسیده اند. موقعیت و هزینه کرد 
قطری ها را ببینید. بودجه قطر ۱۶۰۰ میلیارد تومان است و ما 
۴۸ میلیارد. تاج در مورد طلب رضا سخندان هم گفت: پول ها را 
از فیفا گرفته ایم، اما مشکل در بحث ورود پول به ایران است. این 

پول در سوئیس است که باید به داخل کشور وارد شود.
*مبارزه با انتقال امتیاز؟

وی در مورد انتقال امتیاز تیم ها افزود: اجازه ندادیم که تیم 
نفت به انزلی برود، از عباســی و خداداد تشکر می کنم که 
می خواهند با پای خودشان دوباره به لیگ برتر بیایند، این 
خیلی زیباست . خداداد هم در حال گذراندن دوره هاست و 

قطعا می تواند در آینده موفق تر هم باشد.
 *میزبانی بی نظیر آستان قدس رضوی

وی افــزود: جوانگرایی صورت گرفته در لیگ برتر امســال 
بی ســابقه بود. امیدوارم بتوانیم شاهد رشــد خوب پدیده 
باشیم. در جلسه با آستان قدس رضوی به فرمولی داریم می 
رسیم که این ورزشــگاه در اختیار تیم های استان خراسان 
رضوی قرار گیرد. این کت و شــلوار حالا که دوخته شــده 
باید تن یکی بشــود، مقدمه ای در حال فراهم شدن است و 
ارزیابی ام از جلسه  ای که با دوســتان داشتیم، مثبت است. 
اردوی تیم ملی نوجوانان به میزبانی آستان قدس به لحاظ 
امکانات و مسائل فرهنگی بعد از انقلاب اسلامی بی سابقه 
بود. برای سایر تیم های ملی فوتبال در رده های مختلف هم 
در حال تعامل هستیم و امیدواریم بتوانیم اردوی تیم ملی 
امید را هم در مراحل آخر در  استادیوم امام رضا)ع( برگزار 
کنیم. تاج تصریح کرد: اینکه ۴۳ بازیکن مشهدی در تیم های 
ملی کشورمان حضور دارند، جای تبریک دارد. در فوتسال، 
فرش آرا خــوب کار کرده و جای تشــکر دارد که در چنین 

شرایطی حضور فعالی دارند.
*فقط تولیدات داخلی

تاج در مورد لباس تیم ملی هم گفت: بــه جز آدیداس که 
به فیفا معرفی کردیم و با توجه بــه قراردادی که داریم باید 
بپوشیم، در ســایر رده های ســنی از تولید داخلی استفاده 
می کنیم. در حوزه فوتبال با هاکوپیان قرارداد بســتیم که 

کت و شلوار تیم ها را ازاین کمپانی داخلی تهیه کنیم.

ضد حمله

خبری تلخ برای آبی ها بعد از قهرمانی در جام حذفی
زمین سفت تیام را از استقلال گرفت

ورزش سه: مامه تیام بی تردید بهترین بازیکن اســتقلال در ماه های گذشته 
بوده است، بازیکنی که یک فرصت برایش کافی است تا دروازه حریف را باز کند.

تیام در دقیقه ۳۵ موفق شد تک گل استقلال که منجر به قهرمانی این تیم در جام 
حذفی شد را به ثمر برساند اما پنج دقیقه بعد به دلیل مصدومیت از زمین بازی 
تعویض شــد تا نگرانی ها از نبود او در دو بازی سرنوشت ساز برابر ذوب آهن در 

مرحله یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا به اوج خود برسد.
ستاره سنگالی استقلال با پایی که با یخ بسته شده بود و البته با کمک تیم پزشکی 
این تیم زمین بازی را ترک کرد تا بــا وجود قهرمانی آبی ها تلخ ترین صحنه این 
بازی رقم بخورد. اما دلیل مصدومیت تیام چه بود؟ آنچه ابعاد این ماجرا را تلخ تر از 
قبل می کند این است که این بازیکن ضربه ای نخورد و فقط زمین سفت ورزشگاه 

اروندان باعث شد پای او پیچ بخورد و استقلال ستاره خود را از دست بدهد.

: AFC پیش بینی دایی در گفت و گو با
ایران قهرمان جام ملت های آسیا می شود

ورزش: اسطوره فوتبال ایران مطمئن است که تیم ملی فوتبال ایران قهرمان جام ملت های 
آسیا ۲۰۱۹ خواهد شد. علی دایی اسطوره فوتبال ایران که یکی از میهمانان اصلی مراسم 
قرعه کشــی بود، پیش از این رویداد گفت:  من مطمئن هستم تیم ملی ایران در این دوره 
به قهرمانی در جام ملت های آسیا دســت خواهد یافت. ما همیشه در این رقابت ها مدعی 
بودیم و نتایج اخیر باعث شده مطمئن شوم که تیم ملی ایران به قهرمانی در این رقابت ها 

دست خواهد یافت.
وی افزود: ایران سال هاست که تیم نخست آســیا در رده بندی فیفا است. همچنین ایران 
اولین تیم قاره بود که جواز حضور در جام جهانی فوتبال را به دست آورد. شاگردان کارلوس 
کی روش بدون باخت به این مهم دست پیدا کردند. با این حال ۴۳ سال از آخرین قهرمانی 
ایران در جام ملت ها می گذرد و با توجه به شرایط خوب تیم ملی ایران بسیار امیدوارم در 

دوره پیش رو ایران قهرمان شود. ۱۲
شنبه  15 اردیبهشت 1397

18 شعبان 1439 5 می 2018  سال سی  ویکم  شماره 8676  

ورزشـــی

افتتاحیه دوره آموزشی A مربی گری 
آسیا

مراســم افتتاحیه دوره آموزشــی A مربی گری کنفدراسیون 
فوتبال آسیا در مشــهد با حضور مهدی تاج، رییس فدراسیون 
فوتبال آغاز شد. در این مراســم پیشکسوتان و مربیان فوتبال 
ایران هــم چون محمدرضــا مهاجری، اکبــر میثاقیان، میثم 
بائو، بهمن طهماســبی، پیروز قربانی، هــادی عقیلی، مجتبی 
سرآســیایی، رضا عنایتی، علــی نظرمحمدی، نیما نکیســا، 
حمیدرضــا فرزانه، ســعید لطفی، حســین بادامکی، رمضان 
شــکری، علی حنطه و حســین کاظمــی حضور داشــتند. 
امیرمهدی علوی مشاور تاج و رییس حوزه ریاست فدراسیون 
فوتبال، محمدمهدی برادران رییس هیئت فوتبال خراســان 
رضــوی و علی اکبــر هاشــمی جواهری مدیــر تربیت بدنی 
آستان قدس رضوی، قاســم زردکانلو، اسماعیل شجیع و حاج 
مهدی غیاثی از پیشکســوتان فوتبال خراسان و فاطمه شریف 
سرمربی تیم ملی فوتسال نوجوانان بانوان کشورمان نیز در این 

مراسم حضور دارند.
امیرحسین پیروانی، اردشیر پورنعمت و نادر عربی مدرسین این 

دوره از کلاس های مربی گری درجه A آسیا خواهند بود.

عزیزی: انتخاب کرانچار دور ریختن 
پول مملکت است

ورزش: بازیکن ســابق تیم ملی ایران در جــام جهانی ۹۸ 
از انتخــاب کرانچار به عنوان ســرمربی تیم ملــی امید ابراز 
نارضایتی کرد. خــداداد عزیزی در این باره اظهار داشــت: 
چندین بار گفته ام  یــک بار دیگر تکرار می کنــم با انتخاب 
کرانچــار باید از همین الان بــا المپیــک خداحافظی کنیم. 
مربی ای که نتوانســته با تیمی بــا بهترین امکانــات نتیجه 
بگیــرد چگونه می تواند ما را به آرزوی دیرینه خود برســاند. 
خواهش می کنم یکی از فدراســیون و یا حتی کمیته فنی به 
من بگوید کــه دلیل انتخاب کرانچار چه چیزی بوده اســت. 
اگر می خواهند پول هایشــان را دور بریزنــد خب چرا به این 
همه فقیری که در کشورمان اســت پول نمی دهند؟ انتخاب 

کرانچار نوعی دور انداختن پول این مملکت است. 

نورافکن: استقلال اجازه ندهد 
جدا نمی شوم

ورزش: مدافع تیم فوتبال استقلال می گوید با وجود داشتن چند 
پیشنهاد، باشگاه در مورد رفتنش تصمیم می گیرد.امید نورافکن در 
پاسخ به این سوال که گفته می شود با شارلوا بلژیک قرارداد بسته 
است، تصریح کرد: تا الان چنین چیزی نبوده است اما مدیر برنامه ام 
گفته که دو سه پیشــنهاد دارم. فعلا دو بازی بسیار مهم پیش رو 
داریم و اگر بنا به رفتن باشــد فقط من و باشگاه استقلال تصمیم 

می گیریم. اگر استقلال اجازه ندهد به هیچ وجه جدا نمی شوم.

خبیری سرپرست پرسپولیس شد
ورزش:با تصمیــم حمیدرضا گرشاســبی، مدیرعامل باشــگاه 
پرسپولیس، حســین خبیری جایگزین افشــین پیروانی در تیم 

فوتبال پرسپولیس شد.
پیروانی توسط فدراسیون فوتبال به مدت پنج سال از فعالیت های 
ورزشی محروم شده است. اگرچه او نسبت به این رای شکایت کرده 

است اما فعلا نمی تواند سرخپوشان را همراهی کند.

دربی سوپر جام اولین بازی عالیشاه 
ورزش: امید عالیشــاه که مدتی  است تمریناتش را با پرسپولیس 
شروع کرده مشکلی برای بازی در ســوپر جام نخواهد داشت. این 
بازیکن طبق قانون می تواند در ۲۹ تیر و در بازی پیش فصل لباس 
پرسپولیس را دوباره تن کند و در دربی مقابل استقلال به میدان 

برود.



جام آبى  در خرمشهر بالا رفت

29 تير؛ سوپر جام با پلاك دربى 87

120 سازمان حقوق بشرى  عليه ميزبانى صهيونيست ها اعتراض كردند

ولخرجى رژيم اشغالگر براى تور دوچرخه سوارى ايتاليا

ورزش: فينال جام حذفى باشگاه هاى كشور سرانجام 
بعد از حرف و حديث هاى فراوان با قهرمانى استقلال به 
پايان رسيد. پنجشنبه در خرمشهر دو تيم خونه به خونه 
و استقلال مقابل هم قرار گرفتند كه در اين ديدار مردان 
شفر با تك گل تيام موفق شدند تيم دسته يكى خود را 
شكســت داده و جام را بالاى ســر ببرند. به اين ترتيب 
استقلال به طور مستقيم راهى جام باشگاه هاى آسيا شد 

و سايپا به عنوان تيم چهارم روانه پلى آف شد. 

* سايپاى آسيايى 
بر اساس گفته هاى مهدى تاج، رئيس فدراسيون فوتبال، 
سهميه ايران در فصل 2019 ليگ قهرمانان آسيا 3+1 
خواهد بود.به اين ترتيب پرســپوليس (قهرمان ليگ)، 
استقلال (قهرمان جام حذفى) و ذوب آهن (نايب قهرمان 
ليگ) سه ســهميه اصلى ايران خواهند بود و سايپا نيز 
بايد براى حضور در مرحله گروهى در يك ديدار پلى آف 

شركت كند.
*سوپرجام با لباس دبى

با اعلام سعيد فتاحى، ســوپرجام فصل هفدهم فوتبال 
ايــران روز 29 تيــر  در ورزشــگاه آزادى و بين دو تيم 

پرســپوليس (قهرمان ليگ) و اســتقلال (قهرمان جام 
حذفى) برگزار خواهد شــد.اين ديدار دربى 87 خواهد 
بود و برنده اين ديدار مى توانــد دومين جام فصل خود 

را بالاى سر ببرد.
*سرقت مدال ها

بعد از اهداى جام به بازيكنان اســتقلال، حدود 1500 
نفر از هواداران به زمين مسابقه آمدند و جشن قهرمانى 
آبى ها را به هم زدند.  در اين ميان، مجيد حسينى و روزبه 
چشمى مدافعان استقلال بعد از اهداى مدال قهرمانى به 
دليل ازدحام شديد جمعيتى با مفقود شدن مدال هايشان 

مواجه شدند.
* شفر: شايعه در ايران شماره يك است

 وينفرد شفر سرمربى استقلال بعد از پيروزى در فينال 
جام حذفى گفت: ما خيلى ســخت كار كرديم و خيلى 
مســائل را در تيم تغيير داديم. يك راه حرفه اى را پيش 
رفتيم و شــما مى توانيد در صورت بازيكنان ما تغيير از 
ناراحتى به لبخند را ببينيد. بازيكنان ديدند كه تيم و كادر 
حرفه اى داريم. بازيكنان مسائل تاكتيكى و فن برد حريف 
را ياد گرفتند. وى در ادامه درباره ديدار با ذوب آهن اظهار 
داشت: ما دو بازى با ذوب آهن داريم و اميدوارم بازيكنان 

مصدوم به تيم ما اضافه شوند. شــادى قهرمانى در جام 
حذفى براى ما تمام شده و بايد به فكر بازى با ذوب آهن 
باشــيم. دوباره ذوب آهن را آناليز مى كنيم و در انتظار 
مشخص شدن زمين مســابقه بعدى هستيم. همه و نه 

فقط بازيكنان براى استقلال كار مى كنند. 
ســرمربى آبى پوشــان درباره تمديد قرارداد دو ساله با 
آبى ها گفت: ايران نفت، خاويار، زعفران و شايعات دارد 
و شايعه در ايران شماره يك است. درباره شايعات از من 
سوال نكنيد زيرا براى من هيچ اســت. ما افرادى داريم 
كه از موفقيت ما خوشحال نيستند و بعد از برد ما گريه 
مى كنند و آن ها شايعه مى سازند. اين افراد مهم نيستند 
زيرا مى خواهند استقلال موفق نباشد و به همين دليل 

شايعه مى سازند.
شفر در ادامه درباره شــانس قهرمانى استقلال در آسيا 
بيان كرد: ابتدا ايــن را بگويم كه از برخورد با يك حريف 
ايرانى خوشحال نيستم. در اروپا فقط در مرحله هاى آخر 
نماينده ها از يك كشــور برابر يكديگر قرار مى گيرند و 
فدراسيون فوتبال آسيا بايد فكرى براى اين موضوع كند. 
اول بايد از اين مرحله صعود كنيم. من بازى به بازى نگاه 

مى كنم و بايد ببينيم چه مى شود.

مراكش كشتى گيران ايران را پذيرفت
ورزش: با پيگيرى هاى بعمل آمده پذيرش تيم هاى اعزامى كشورمان به رقابت 
هاى دانش آموزى مراكش انجام شــد.   حبيب اله اخلاقى سرپرست تيم هاى 
كشتى دانش آموزى گفت: با پيگيرى هاى بابويى رئيس فدراسيون دانش آموزى 
كشورمان و همكارى رئيس فدراسيون جهانى ورزش دانش آموزى و مسئولان 
آموزش و پرورش كشور مراكش، مسئولان برگزارى مسابقات پذيرش تيم هاى 
كشورمان در اين رقابت ها را انجام دادند.  بر اين اساس تيم كشتى فرنگى دانش 
آموزى كشورمان روز شنبه (15 ارديبهشت) براى حضور در اين مسابقات به 
روى تشك مى رود و اعضاى تيم آزاد نيز روزهاى يكشنبه و دوشنبه (16 و 17 

ارديبهشت) رقابت هاى خود را برگزار خواهند كرد.

رئيس فدراسيون دووميدانى  ادعا كرد
كتاب نويس ها بلاى جان دووميدانى

ايسنا: رئيس فدراسيون دووميدانى گفت: اين رشته هر چه ضربه مى خورد 
از كتاب نويس هاست. مجيد كيهانى گفت: كسانى كه از امكانات دو و ميدانى 
استفاده كردند و استاد دانشــگاه و كتاب نويس  شدند. دو و ميدانى به چنين 
افرادى نياز ندارد و مربيان و كسانى مى خواهد كه در عمل كار كنند و زحمت 
بكشند. وى گفت: 96 يكى از طلايى ترين سال هاى دو و ميدانى بود و براى 

سال جارى و حضور در بازى هاى آسيايى جاكارتا شرايط خوبى داريم.

پيشكسوت كشتى بعد از تمرين به كما رفت!
ورزش: پيشكسوت كشتى ايران دقايقى بعد از تمرين دچار حمله قلبى شد.

  بابك اســدى، پيشكسوت كشــتى ايران كه به عنوان رئيس انجمن كشتى 
ناشنوايان فعاليت مى كند، 2 روز قبل با حضور در تمرينات به فعاليت پرداخت.

 اين پيشكسوت كشتى براى آموزش به كشــتى گيران ناشنوا خودش روى 
تشك رفت و جنب و جوش زيادى داشت.  بعد از تمرين چهارشنبه تيم ملى 

كشتى ناشنوايان بابك اسدى دچار حمله قلبى شده و راهى بيمارستان شد.
 اين پيشكسوت كشتى بعد از انتقال به بيمارستان به كما رفته و همچنان در 

بخش مراقبت هاى ويژه به سر مى برد.

مسابقات گرندپرى چين
سرشاخ جودوكاران براى سهميه المپيك 

ورزش:  فدراسيون جودو در حالى نام 10 جودوكار را براى اعزام به مسابقات 
گرندپرى چين اعلام كرد كه ماراتن كسب سهميه المپيك از همين رقابتها آغاز 
مى شود.  بر اساس اعلام سايت رسمى فدراسيون جهانى جودو، از رقابت هاى 
گرندپرى چين امتيازات هر تورنمنت در مسير كسب سهميه المپيك از طريق 
رنكينگ فدراسيون جهانى آغاز مى شود. مسابقاتى كه از چهارم خردادماه به 
ميزبانى چين در «هوهات» آغاز مى شــود.   در واقع از همين مسابقات است 
كه شاهد حضور بيش از پيش جودوكاران برتر دنيا در تورنمنت هاى مختلف 
خواهيم بود و سطح فنى مسابقات نيز بالاتر از رقابت هايى است كه در يك سال 
گذشته برگزار مى شد. به عنوان مثال در همين رقابت هاى چين تا كنون 21 
جودوكار با رنكينگ زير 10 حضور دارند كه نويد يك رقابت جذاب و ديدنى 
بين برخى از بهترين هاى دنيا را مى دهد.   فدراسيون جودو كشورمان نيز نام 
10 جودوكار را براى حضور در اين مسابقات روى سايت رسمى اين تورنمنت 
ثبت كرده اســت. رقابت هايى كه تا كنون و در فاصله 21 روز  به آغاز آن440 

جودوكار از 50 كشور براى حضور در آن ثبت نام كرده اند. 

هشدار پازاج به  فرنگى كاران 
مهر: مدير تيم هاى ملى كشتى فرنگى گفت: پيش بينى مى شود مرحله نهايى 
رقابت هاى انتخابى با توجه به حضور ســتارگان كشتى از جذابيت بيشترى 
نســبت به مرحله اول برخوردار باشــد.  احد پازاج  گفت: طبيعتا ما از تمام 
داشته هاى واجد شرايط و سهميه دار خود براى شكل گيرى تيم ملى جهت 
حضور در بازيهاى آسيايى و رقابت هاى جهانى بهره خواهيم برد. خوشبختانه 
شاهد آن هستيم كه اكثر چهره هاى مدعى در مرحله نهايى به ميدان خواهند 
رفت و مى توانند پيكارهاى جذاب و حساسى را رقم بزنند.  وى  گفت: نفراتى 
مثل سوريان، نوروزى و قاسم رضايى، سهميه حضوردر مرحله نهايى انتخابى 
را دارند و به عنوان سرمايه هاى ارزشمند كشتى ايران مى توانند در اين پيكارها 
حضور يابند. البته تصميم نهايى با خودشان اســت كه آيا مى توانند در اين 
مسابقات حضور يابند با ترجيح مى دهند فعلا از ميدان دور باشند. به هر حال 
كادر فنى تيم ملى همواره با كمال ميل، پذيراى اين ستارگان كشتى ايران و 

جهان در اردوهاى تيم ملى است.

خبر

برانكو: برابر الجزيره هم سورپرايز داريم
ورزش: برانكو ايوانكوويچ در حاشيه تمرين ديروز سرخپوشان اظهار 
داشــت: به جز ربيع خواه كه بتازگى جراحى كرده ساير بازيكنان ما 
از شرايط روحى و جســمى خوبى برخوردار هستند. ما براى بازى با 
الجزيره هيجان داريم و بى صبرانه منتظر اين بازى هســتيم. براى 
حريفمــان احترام زيادى قائل هســتم و مى دانم در ايــن بازى كار 
ســختى داريم. اما به عملكرد تيمى مان اعتماد دارم و به اين بازى 
خوشبين هستم. به دنبال اين هســتيم كه فصل را به بهترين شكل 
ممكن به پايان برسانيم. سرمربى سرخپوشــان در خصوص انگيزه 
زياد بازيكنانش در اين مقطع كه فصل رســما به پايان رسيده بيان 
داشت: از اين بابت خيلى خوشــحالم و اين خوشبختى من است كه 
بازيكنانم در اين مقطع هم سرشــار از انگيزه هستند. ما در سطحى 
بالا و با بالاترين كيفيت ممكن تمرين مى كنيم تا آمادگى مان براى 
ديدار با الجزيره را در بالاترين سطح ممكن حفظ كنيم. ايوانكوويچ در 
خصوص قهرمانى استقلال در جام حذفى و برگزارى ديدار سوپرجام 
بين دو تيم استقلال و پرســپوليس گفت: من نتوانستم فينال جام 
حذفى را ببينم. اما طبيعى است كه بايد در سوپرجام مقابل استقلال 
حاضر شويم. اين اتفاق خاصى نيست و در همه دنيا اين بازى برگزار 
مى شود. حضور در اين بازى يك وظيفه است بر عهده تيم ما كه قطعا 
به آن عمل مى كنيم. برانكو در پاسخ به پرسش خبرنگارى كه از وى 
پرسيد آيا براى تيم الجزيره سورپرايزى دارد يا خير بيان داشت: 
بله و ســورپرايز ما همان اراده و خواســته مان در راستاى پيروز 

شدن در اين بازى است.  

گفت و گو

شنبه 15 ارديبهشت هفته 33 بوندسليگا آلمان
 دورتموند - ماينتس

 ساعت: 18:00 زنده از شبكه ورزش

شنبه 15 ارديبهشت ليگ برتر پرتغال
 اسپورتينگ - بنفيكا

 ساعت: 23:59 زنده از شبكه ورزش

يكشنبه 16 ارديبهشت  هفته 37 ليگ برتر انگليس
 چلسى - ليورپول

 ساعت: 20:00 زنده از شبكه ورزش

ورزش در سيما
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على حسينى، غايب 
بزرگ اردوى وزنه بردارى

ورزش:  اين روزها اردوى تيم ملى وزنه بــردارى در تهران و البته به دور 
از چشم رســانه ها در حال برگزارى اســت. با اينكه چند هفته از آغاز اردوى 

پولادمردان مى گذرد، كادرفنى اجازه حضور نمايندگان رسانه ها را در تمرينات 
نداده است.  با اين حال اكثر نفرات مطرح و مدعى در اردو حضور دارند. سهراب مرادى، 
بهداد سليمى و حتى كيانوش رســتمى در تمرينات حاضر هستند؛ اما سعيد على 
حسينى كه چند ماه قبل روى زانوى خودش جراحى انجام داده بود، فعلا به فيزيوتراپى 
مى پردازد.   اين ملى پوش اردبيلى كه در مسابقات جهانى 2017 توانست به مدال نقره 

دست پيدا كند، در چند ماه اخير درگير درمان مصدوميتش بوده و اين روزها به 
فيزيوتراپى مى پردازد.  على حسينى  گفت: به هر حال 2، 3 ماه بيشتر نيست 

روى زانويم جراحى كردم و بايد فيزيوتراپى كنم. مشكل خاصى نيست 
و ان شاءاالله كه مى توانم خودم را به مسابقات با آمادگى كامل 

برسانم. اولين هدف من حضور در بازى هاى آسيايى 
2018 است.

درخواست 
ميزبانى مشترك كشتى 

ايران و ژاپن
 ورزش: اتحاديه جهانى كشتى كليات پيشنهاد ايران و ژاپن براى ميزبانى 

مشترك رقابت هاى نونهالان قهرمانى آسيا را پذيرفت.
 در نشست اخير خادم رئيس فدراسيون كشــتى ايران با ننادلالوويچ رئيس 

اتحاديه جهانى كشتى در صربستان در ارتباط با ميزبانى اولين دوره رقابت هاى 
نونهالان قهرمانى آســيا در بخش پســران در ايران و بخــش دختران در ژاپن 

مذاكره شد.
 با توجه به ارسال تقاضاى مشترك روساى فدراسيون هاى ايران و ژاپن به اتحاديه 
جهانى كشتى براى برگزارى مشاركتى مسابقات مذكور براى  اولين بار در قاره 

آسيا، مقرر شد كه بررسى نهايى  زمان برگزارى مسابقات (مردادماه در 
ايران و آبان ماه در ژاپن) توسط اتحاديه جهانى صورت گيرد و در 

نهايت نظر اتحاديه جهانى در اين زمينه اعلام و درصورت 
توافق نهايى،  مسابقات مذكور در تقويم اتحاديه 

جهانى كشتى گنجانده شود.

سرمربى 
تيم ملى ژيمناستيك: 

براى خريد يك ست وسيله 
بايد كل بودجه فدراسيون را بدهيم

ايسنا: سرمربى تيم ملى ژيمناستيك هنرى بزرگسالان گفت: براى خريد يك 
ست وسيله استاندارد كل بودجه فدراسيون را بايد بدهيم.  رضا خيرخواه گفت: 

همه امكانات فراهم است و از شرايط اردو خيلى راضى هستيم.  وى   گفت: با اينكه 
كسب مدال در آسيا و بين ژيمناست هاى چين، ژاپن و كره جنوبى خيلى است اما 
خوشبين هستم كه در جاكارتا براى اولين بار روى سكو قرار بگيريم و از روند رو به 

رشد بچه ها در چند ماه اخير به طور كامل رضايت دارم.
 وى گفت: پيســت زمينى كه با آن تمرين مى كنيم، عوض شــده و پيست 

جديدى براى مسابقات آمده كه در ايران نداريم و همين كارمان را مشكل 
كرده است.  با توجه به بضاعت و بودجه اى كه داريم، خيلى خوب 

كار كرده ايم و بودجه فدراسيون آنقدر نيست كه بخواهيم 
وسايل اســتاندارد بگيريم و مجبوريم با همين 

امكانات ادامه دهيم.

          شنبه  15 ارديبهشت 1397
18 شعبان 1439 5 مى 2018  سال سى  ويكم  شماره 8676  

اميرمحمد ســلطان پور :  مســلما براى كشــور پهناورى مانند روسيه، وجود 
جمهورى هاى خودمختار در اين كشــور تعجب آور نيست. يكى از اين بزرگترين 
جمهورى ها، تاتارستان است. كازان به عنوان مركز اين جمهورى، ششمين شهر 
پرجمعيت روسيه محسوب مى شود و يكى از شهرهاى اصلى ميزبان جام جهانى 

2018 خواهد بود.
در خصوص مبدا به وجود آمدن شــهر كازان عقايد مختلفــى وجود دارد. عده اى 
معتقدند هسته ابتدايى اين شهر از قرن پانزدهم با حضور ابتدايى نژادهاى بلغارهايى 
به وجود آمد كه مركز استقرار خود را كنار رودخانه ولگا قرار دادند؛ رودخانه اى كه 
ميعادگاه بسيارى از تمدن هاى شكل گرفته در روسيه بوده است. عده اى ديگر نيز 
مى گويند تاتارها كه برگرفته از اردوى زرين تشكيل شده از بخشى از امپراطورى 
مغول ها بوده اند، كازان را به وجود آورده اند. خود تاتارها بيشــتر علاقه مندند كه 

داستان رمانتيك مربوط به پرنســس و قهرمان ملى خود يعنى سويمبيكا را باور 
كنند؛ كسى كه تزارى جنايتكار، معروف به «ايوان مخوف» به ازدواج با وى اصرار 
داشت. سويمبيكا براى او شرطى به ظاهر غيرممكن را تعيين كرد كه او را از ازدواج 
با خود منصرف كند. ساخت برجى هفت طبقه شايد غيرممكن به ظاهر مى رسيد 
اما ايوان اين كار را در كمتر از يك هفته انجام داد. ســويمبيكا به بالاى برج رفت و 
به شهر مورد علاقه خود كازان نگاهى انداخت، و آنقدر تحت تاثير عشقش به اين 
شهر قرار گرفت كه براى قبول نكردن اين ازدواج و نرفتن به مسكو، خود را ازبالاى 

برج به پايين پرتاب كرد.
فوتبالدوستان نيز مسلما منتظر خلق چنين داســتان هايى در تابستان پيش رو 
در شهر كازان هســتند. شــهرى كه تيم ملى ما در آنجا به مصاف اسپانيا خواهد 
رفت. البته خيلى از مــردم ما به جاى داســتان رمانتيك، پيش بينى داســتان 

فيناليست هاى اروپا مشخص شدند

ليورپول- رئال در كيف
ورزش:  در پايــان هفته گذشــته، رقابــت هاى اروپايــى به اوج 
هيجان خود رســيد و هر دو مســابقات ليگ قهرمانان و ليگ اروپا 
فيناليست هاى خود را شناختند. در مرحله نيمه نهايى ليگ قهرمانان 
اروپا رئال مادريد در يك بازى جذاب در سانتياگو برنابئو موفق شد از 
پيروزى 2-1 ديدار رفت خود مقابل بايرن مونيخ دفاع كند و به فينال 
راه يابد. شاگردان زيدان خيلى زود دروازه خود را باز شده ديدند اما 
رئال توسط بنزما دوبار دروازه حريف را باز كرد كه در يكى از آن ها 
اشتباه فاحش اولرايش تاثيرگذار بود. خامس بازى را به تساوى 2-2 
كشاند و بايرن را در فاصله يك گل تا صعود قرار داد اما مونيخى ها 
در خط حمله بى دقت بودند تا رئال براى سومين بار پياپى به فينال 
ليگ قهرمانان راه يابد. در ديگر ديدار مرحله نيمه نهايى ليورپول با 
وجود شكست سنگين 4-2 در زمين رم، به خاطر پيروزى 5-2 در 
بازى رفت، بعد از سال ها جواز صعود به فينال مسابقات را كسب كند. 
اتفاقى كه البته با حاشيه هاى زيادى از ناحيه داورى همراه بود و به 
گفته ايتاليايى ها داور دو پنالتى را براى آن ها نگرفت. به اين ترتيب 
پنجم خرداد در فينال كيِف در اوكراين دو تيم رئال مادريد و ليورپول 
براى كسب سيزدهمين يا ششمين قهرمانى خود به مصاف يكديگر 
مى روند. در ليگ اروپا نيز مسابقات نيمه نهايى برگزار شد و آرسنال 
با شكســت 1-0 مقابل اتلتيكومادريد از صعود به فينال باز ماند تا 
آخرين فصل حضور ونگر به عنوان ســرمربى اين تيم پايان تلخى 
داشته باشد. در ديگر بازى اين مرحله، ســالزبورگ اتريش در نود 
دقيقه 2-0 المپيك مارسى را شكست داد تا با جبران ديدار دور رفت 
بازى را به وقت اضافه بكشــاند، اما در آنجا مارسى با به ثمر رساندن 
گل  تاثيرگذار، جواز صعود به فينال را كسب كرد تا دو تيم اتلتيكو و 

مارسى نيز فينال ليگ اروپا را در ليون برگزار كنند.

روى خط روسيه

وحشــتناكى را از اين بــازى مى  كنند 
اما از زيبايى هاى فوتبــال همين غير 
قابل پيش بينى بودن آن اســت. كازان 
آرناى 45هزارنفرى به جز بازى ايران، دو 
ديدار ديگر نمايندگان آسيا اقيانوسيه 
در دور گروهــى يعنى ديدار اســتراليا 
مقابل فرانســه و همينطور كره جنوبى 
در مصاف با آلمان را شاهد خواهد بود. 
مسابقه لهستان با كلمبيا در تنها بازى 
ديگر دور گروهى و همينطور يك بازى 
دور يك هشــتم نهايى و يك ديدار دور 
يك چهــارم نهايى مســابقات ديگرى 
است كه شهر كازان ميزبانى خواهد كرد. 
شهرى كه باشگاه معروفش روبين كازان 
از مهاجم تيم ملى يعنى ســردار آزمون 
نيز بهره مند است و بعيد نيست كارلوس 
كى روش در ديدار مقابل اسپانيا از همين 
حالا ســردار را به عنوان بازيكن اصلى 
مدنظر قرار داده باشــد. اگر به معجزه 
اعتقاد داشته باشيم كازان مى تواند به 
شهرى شگفت آور و خاطره انگيز حتى 
بسيار بيشــتر از ملبورن براى ايرانيان 

تبديل شود.

كازان؛ شهر نبرد  با  ماتادورهامعرفى شهرهاى ميزبان جام جهانى 2018

پيروانى: تا آخر عمر 
محروم شوم، ولى 

پرسپوليس قهرمان آسيا شود
ورزش: افشين پيروانى 
دربــاره اخبــار حول و 
حــوش او و خبرهــاى 
اخير مى گويد: هواداران 
پرسپوليس نگران پرونده 
من نباشند، تخلفى انجام 
نداده ام و مشكلى وجود 
ندارد. افشــين پيروانى 
در واكنــش بــه حكم 
محروميــت پنج ســاله 
خــود گفت: بــا اين كه 
حكم صــادره عليه من 

بوده به اركان قضايى فوتبال اعتمــاد دارم و ترجيح  مى دهم 
پرونده را از طريق كميته استيناف دنبال كنم.

پيروانى در پاســخ به اين ســوال كه آيا حرف هــاى نماينده 
اسپانســر تيم ملى در دفاع از شــما نبايد نظر اعضاى كميته 
اخلاق را تغيير مى داد، گفت: زمانى كه كميته محترم اخلاق 
بر مبناى شواهد موجود حكم صادر كرد، مدارك من در دفاع 
از خودم كامل نبود. بعــد از صدور حكم، نماينده اسپانســر 
تيم ملى به نفع من شــهادت داد و گفت كارت هاى هديه را 
خودشان در اردوى تيم ملى ميان اعضاى كادرفنى و بازيكنان 
تيم ملى تقســيم كــرده اند. هميــن حرف قطعا بــه كميته 
اســتيناف كمك مى كند پرونده را دوباره مورد بازبينى قرار 
بدهد. در حال حاضر مدارك و مستندات خود را تكميل و به 

كميته استيناف ارائه كرده ام.
پيروانى با تكذيب شايعه شــكايتش به دادگاه هاى خارجى، 
تاكيد كرد: مطمئن باشــيد تخلفى نكرده ام و به همين دليل 
نيازى به هياهو ندارم و از كانــال قانون پرونده را پيگيرى مى 

كنم.
موضوع پرونده كاملا فوتبالى است و ترجيح من اين است كه در 
فدراسيون فوتبال حل شود. البته در اين مقطع اصلا محروميت 
من مهم نيســت و مهم صعود پرســپوليس به مرحله بعد ليگ 
قهرمانان آسياست. الان تمركز همه بايد روى صعود پرسپوليس 
باشد. حاضرم تا آخر عمرم محروم باشم ولى پرسپوليس قهرمان 
آســيا شــود. اميدوارم در هر دو بازى رفت و برگشت الجزيره را 
شكست بدهيم و شــادى هواداران بابت قهرمانى پرسپوليس را 
تكميل كنيم. هواداران پرســپوليس نگران پرونده من نباشند، 

تخلفى انجام نداده ام و مشكلى وجود ندارد.

   ورزش  رژيــم اشــغالگر قــدس در 
جديدترين اقداماتش براى عادى ســازى 
روابطش با ديگــر كشــورها و اثبات رژيم 
جعلى خود براى جهانيان در زمينه ورزش 
با پرداخــت ميليــون ها دلار بــه كمپانى 
تور دوچرخه ســوارى ايتاليــا ميزبانى اين 
مســابقات جهانى را در فلســطين اشغالى 

دريافت كرده است.
 اين اقدام صهيونيســت ها به مناسبت 70 
ساله شــدن اين رژيم كودك كُش است تا 
تاســيس حكومت جعلى و اشغالگرشان را 

جشن بگيرند.
در اين راســتا «جنبش مبارزه و تحريم عليه 
رژيم اشــغالگر قدس» درباره اين مسابقات 
نوشت: رژيم صهيونيستى براى گرفتن ميزبانى 
مسابقات تور دوچرخه ســوارى ايتاليا مبلغ 
10 ميليون يورو هزينه كرده اســت. پس از 

چراغ سبز اين كمپانى ايتاليايى 120 سازمان 
حقوق بشرى از اين كمپانى درخواست كردند 
كه اين مسابقات را به ميزبانى صهيونيست ها 
لغو كند چون اين مسابقات در خاك فلسطين 
اشغالى برگزار مى شود و اين بر خلاف حقوق 

بشر است.
در ادامــه اين گــزارش آماده اســت: در اين 
مسابقات كه بيشتر كشــورهاى مسلمان از 
حضور در اين مســابقات انصراف دادند ولى 
نمايندگان امــارات و بحرين كمــاكان مى 
خواهند در اين مســابقات شــركت كنند و 
اين اقدام آنها چيزى جز مهر تاييد به جنايت 
هاى اخير و هميشگى اين رژيم اشغالگر عليه 

فلسطينى ها نيست.
ر اســت در يك  فعالان فلســطينى قــرا
تظاهــرات مســالمت آميــز با شــعار « 
دوچرخه هايتان را از اين مســابقه بيرون 
بكشيد» عليه نمايندگان بحرين و امارات 
انجام دهنــد تا آنهــا در اين مســابقات 
شركت نكنند. اين درحالى است جنايات 
رژيم اشــغالگر قدس عليه مــردم غزه در 
«راهپيمايى بازگشــت» روز به روز بيشتر 
مى شود و تاكنون 44 شــهيد را براى آنها 

به جاى گذاشته است.

شاگردان چمنيان 
نايب قهرمان تورنمنت 

قطر شدند
ورزش: تيم ملــى نوجوانان كه به 
منظور حضــور در تورنمنت بين 
المللى قطر به دوحه رفته بود، در 
دومين ديدار خــود به مصاف تيم 
اســپاير قطر رفت كه اين بازى در 
نهايت با نتيجه يك بر يك به پايان 
رسيد. گل ايران را  عليرضا باويه به 
ثمر رساند. لازم به توضيح است ، 
اين مسابقات طبق قوانين مدارس 
فوتبال (برد در ضربات پنالتى دو 
امتياز، مساوى يك امتياز) برگزار 
شد.  با توجه به مساوى ايران برابر 
اسپاير قطر و پيروزى مقابل تونس 
نوجوانان كشورمان 3 امتياز در اين 
رقابت ها بدست آوردند و توانستند 
به مقام نايب قهرمانى اين مسابقات 
دست پيدا كنند. تيم تونس نيز به 

مقام قهرمانى رسيد. 
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ادب و هنر

گفت و گو

بخشى از گفت و گوى «مؤسسه مسير» با حسين احمدى سخا، 
طراح مجموعه پوسترهاى «ما مى توانيم»
«من پلاكت ها را دوست دارم»

 فرهنگ/ ادب و هنر  چندى پيش بود كه براى تكميل طرح «تجربه 
گرافيك انقلاب اســلامى» از طرف «مؤسسه مسير» قرار گفت و گويى با 
حسين احمدى سخا گذاشــتيم تا او از تجربه چندساله خود در حوزه 
گرافيك و پوســتر انقلاب اسلامى با محوريت مجموعه پوسترهاى «ما 
مى توانيم» برايمان بگويد. دغدغه مندى، نيازسنجى و تلاش بدون چشم 
داشت براى اسلام و انقلاب، از شاخصه هاى اصلى صحبت هاى حسين 
احمدى سخا در اين مصاحبه بود. امروز كه اين مصاحبه را مى خوانيد، 
او ديگر در ميان ما نيست. اين گفت و گو شما را بيشتر با او آشنا مى كند 
-هر چند دير- و اهالى هنر و بويژه گرافيك انقلاب اسلامى را براى ادامه 
راه او كمك خواهد كرد. به اميد اينكه راه و دغدغه هاى انقلابى حسين 

احمدى سخا ادامه پيدا كنند. 

 مسير: در ابتدا يك معرفى از خودتان بكنيد و بفرماييد چند 
سال است در حوزه گرافيك فعاليت مى كنيد و فضاى كارى تان 

چطور است؟
من حســين احمدى ســخا هســتم، متولد تيرماه 1369. سابقه كار 
گرافيكم به دوم دبيرســتان برمى گــردد. ما يك گروه چهار، پنج نفرى 
از رفقاى دبيرســتانى بوديم كه به طور مداوم چهار سال در دبيرستان 
كار مى كرديم. به اين صورت كه در اين سال ها، حتى تابستان هم خانه 
نمى رفتيم. من فتوشــاپ كار مى كردم، بقيه رفقا هم در كارهاى ديگر 
بودند. بعد از دبيرستان، در رشته سخت افزار قبول شدم. دو هفته رفتم 
دانشــگاه و ديگر نرفتم. تا سال 91 كه دوباره شركت كردم و اكنون هم 

كارگردانى مى خوانم.

 مســير: چه شــد كه از همان ابتدا و دوره دبيرستان رشته 
چندرسانه اى را انتخاب كرديد و وارد فضاى گرافيك شديد؟

من يك روحيه اى كه از دبيرستان داشتم اين بود كه همه كار مى كردم. 
هم تدوين و هم طراحى كلى كارها با من بود و برنامه ريزى اش با بقيه 
دوســتان. كلاً من در اين فضا بودم. هم طراحى مى كرديم و هم بعضاً 
كليپ مى ساختيم. الآن هم همان طورى هستم. به اين شكل رشد كردم. 
امروز هم كه كارگردانى مى خوانم، دليلم بيشتر كارى است تا سليقه اى. 
اين كه رفتم كارگردانى، احساسم اين است كه اين كاربرد بيشترى دارد.

 مسير: به نظر شما، باتوجه به تجربه اى كه داريد، يك جوان 
اهل ذوق و دغدغه مند كه بخواهد گرافيســت شود لازم است 

برود دانشگاه؟ 
بله. علت اين كه مى گويم برود دانشگاه - حالا چه دانشگاه هنر، چه هر 
دانشگاه ديگرى - اين است كه بالاخره بايد بداند. اگر آن محتوا غلط هم 
باشــد و به دردتان هم نخورد، دانستن آن كمك تان مى كند. شايد من 
بگويم كه آن دانشگاه هيچ چيزى به شما ياد نمى دهد. ولى الآن اگر يك 
رصد كنيد خواهيد ديد كه خروجى هنرمندان مطرح كشور، از دانشگاه 
هستند. آن ها هستند كه در مجامع هنرى اثرگذارند. حرف آن آدم -چه 
درست، چه غلط - مهم است. شما بالاخره وقتى مى خواهيد كار كنيد، 

بايد فضا را بدانيد. دانستنش خيلى كمك مى كند. 

 مسير: ســؤال ديگرم در اين فضا در مورد كم بودن تعداد 
هنرمندان انقلابى است. بچه حزب اللهى ها معمولاً با دو توجيه 
وارد فضاى هنر نمى شــوند. يكى اين كــه فضاى هنر فضاى 
دخترانه اى است كه براى شغل مناسب نيست. دوم هم اين كه 

فضاى دانشگاه هاى هنر فضاى انقلابى و مذهبى نيست.
به نظر من اين را بايد آسيب شناسى كنيم كه چرا خانواده هاى مذهبى 
نمى روند كارهاى هنرى را ببينند. اصل قضيه اين است كه چرا وارد هنر 
نمى شوند. حالا مثلاً اين كار را كار دخترانه مى دانند يا... ما هنوز خيلى 

در اين فضا ضعف داريم.
اين كه فضا دخترانه اســت و يك كار جدى نيست، بله، ممكن است ما 
يك نگاهى داشته باشيم كه الآن براى مثال در سوريه جنگ است، من 
بيايم پوســتر بزنم يا بروم توان نظامى ام را بالا ببرم و بروم آنجا بجنگم. 
دو نگاه است. هر دو هم لازم است. حالا بايد ديد كدام مهم تر است؟ من 
يك زمانى در وبلاگم يك مطلبى نوشتم با اين عنوان كه «من پلاكت ها 
را دوســت دارم»؛ يك تشبيه است. چون پلاكت وظيفه اش در بدن اين 
است كه هر جايى را كه زخم مى شود، درست كند. به نظر من نقش بچه 
حزب اللهى ها در جامعه بايد اين طور باشد. اگر حزب اللهى دغدغه مند 
هستى و مثلاً يك توانايى اى دارى، بايد متناسب با آن كمك كنى. اين 

كه فضا مسموم است و... هم بهانه خوبى نيست. 
طرف مى خواهد يك فيلم بسازد، سه روز نخوابيده است. تو براى پوسترى 
كه براى مقدس ترين اعتقادت مى زنى، چقدر وقت گذاشتى؟ چقدر انرژى 
گذاشــتى؟ مى گويى آن طرف دارد پول مى دهد، خب تو هم اين طرف 
دايه دغدغه منــدى دارى. ادعايت را كنار بگذار، عيبى ندارد؛ هر كارى 

خواستى بكن. اين ادعا آدم را اذيت مى كند.

قدس: مهدى كلهر مشاور سابق سازمان صداو سيما در خصوص سبك موسيقى 
اين هنرمند برجسته و علت موفقيت او گفت: چشم آذر از جمله هنرمندان پركار و 
موفق در عرصه موسيقى پاپ بود. موسيقى پاپ او باوجود امروزى بودن رنگ و بوى 
موسيقى سنتى مى داد و او بخوبى توانسته بود اين دو را با يكديگر تلفيق و سلايق 
مختلفى را جذب موسيقى خود كند. به همين دليل هم در خاطره مردم ماندگار 
شــد.  وى با اشاره به حضور موفق چشم آذر در راديو افزود: اين هنرمند برجسته 
در هر كجا كه وارد شد حضور موفقى داشت و توانست تأثيرگذار باشد. چشم آذر 
همواره در كارهايش تنوع و خلاقيت داشــت و اين دو ويژگى او را از ساير آهنگ 
ســازان متمايز مى كرد. مشاور سابق سازمان صداو سيما عنوان كرد: در زمانى كه 
من در صداو سيما فعاليت مى كردم دو سه بارى ايشان را ديده بودم و مى دانستم 
كه در اين رشته سواد كافى دارد و مدتى هم در همين زمينه در آمريكا تحصيل 
كرده بود، اما ويژگى بارزى كه همه دوســتان و آشــنايان او به آن اذعان داشتند 

صفت پركارى وى بود. 

موسيقى / ياد

تنوع و خلاقيت دو ويژگى 
بارز «چشم آذر» بود 

باشــگاه خبرنگاران: : رئيس شعبه  بانك شهر مســتقر در سى و يكمين 
نمايشــگاه بين المللى كتــاب تهران گفــت: اين بانك براى تمام ناشــران 
و غرفه داران در نمايشــگاه دســتگاه پوز نصب كرده كه تــا پايان ظهر روز 
دوم بيــش از 110 هزار تراكنش خريد از طريق اين دســتگاه  ها انجام و به 
ثبت رســيده اســت. وحيد محبى اظهار كرد: بانك شهر در نمايشگاه كتاب 
تهران نســبت به افتتاح انواع ســپرده  هاى بانكى، صدور انواع بن كارت اعم 
از بــن كارت دانشــجويى، اهالى قلم، ارائه   خدمــات نوين صدور بن كارت 
غيرحضورى از طريق فناورى N.F.C و كارت هوشــمند ملى اقدام مى  كند.

محبى افزود: در روز اول نمايشــگاه بيش از نيمى از بن كارت  هاى ثبت نامى 
را از طريق باجه  مركزى و ســاير باجه  هاى مســتقر در نمايشــگاه تحويل 
دانشــجويان و اهالى قلم شــد. وى ادامه داد: بانك شهر در نمايشگاه كتاب 
تهران داراى 40 دســتگاه خودپرداز و 30 دســتگاه وب كيوسك صدور بن 

كارت دانشجويى و كارت هديه است.

كتاب

110 هزار تراكنش خريد 
در دو روز اول نمايشگاه 

فارس: حسين تيمورى به تشريح كتاب هاى تازه مؤسسه به نشر در نمايشگاه كتاب 
97 پرداخت و گفت: از نمايشگاه 96 تا نمايشگاه كتاب 97، حدود 500 عنوان كتاب 
در بخش چاپ اول و تجديد چاپ داشــته ايم كه از اين تعداد، 250 عنوان كتاب، 
چاپ اول بوده اســت. از موارد شاخص كتاب هاى چاپ اول، بايد به رمان «دعبل و 
زلفا» نوشته مظفر سالارى اشاره كنم كه از مرداد ماه 96 تا به امروز، به چاپ چهارم 
رســيده اســت. او قبلاً رمان «رؤياى نيمه شب» را نوشته بود كه آن نيز با استقبال 
مخاطبان مواجه شده بود. قصه اين رمان مربوط به دعبل و زلفا است. دعبل شاعر 
امام رضا(عليه الســلام) بوده است و زلفا كه معشوقه  دعبل است با بيمارى سخت 
دست و پنجه نرم مى كند. دعبل براى درمان او دست به دامان امام رضا(ع) مى شود 
و از طريق لباس حضرت، زلفا شفا پيدا مى كند. وى به مجموعه كتاب جديد الانتشار 
«زندگى پر افتخار» اشاره كرد و گفت: مجموعه 10 جلدى زندگى پر افتخار، ديگر 
كتاب جديد «به نشر» است. اين كتاب داستان زندگى صحابه پيامبر اسلام از جمله 

عمار ياسر، سلمان فارسى، مالك اشتر و... را روايت مى كند. 

ادبيات

رمان جديد به نشر 
در نمايشگاه كتاب 

چشم آذر چشم از جهان فرو بست

ادب و هنر: ناصر چشــم آذر آهنگساز و موسيقيدان كشورمان، صبح روز جمعه 14 ارديبهشت ماه، بر اثر 
عارضه قلبى بدرود حيات گفت و يادش را به ضميمه آثارش براى دوستدارانش بر جاى گذاشت. 

صبح روز جمعه 14 ارديبهشــت ماه، ناصر چشم آذر، موسيقيدان و نوازنده كشورمان، در بيمارستان باهنر 
بر اثر سكته قلبى درگذشت و مخاطبانش را با آثارش تنها گذاشت. ناصر چشم  آذر متولد 10 دى 1329 در خانواده اى 
اهل موســيقى در اردبيل متولد بود. پدرش ديپلمه هنرستان موسيقى بادكوبه بود و كمانچه، پيانو، تار، آكاردئون و دف 
مى نواخت و همراه با آن، در صنعت سازسازى هم فعال بودو كمانچه، دف و تار مى ساخت و به همين دليل، او از كودكى 

در محضر موسيقى بود.  
اين هنرمند علاوه بر ساخت قطعات مختلف، ساخت موسيقى هاى فيلم بسيارى از جمله «هامون» (داريوش مهرجويى) و 
«خواهران غريب» (كيومرث پوراحمد) را در كارنامه كارى خود دارد كه براى برخى از آن ها موفق به دريافت جايزه نيز شده 
است. «شب هاى تهران» و «باران عشق» نيز از جمله آثار او هستند. اين هنرمند فقيد در كودكى ساز آكاردئون را برگزيد 
و همراه آن تئورى موســيقى را نيز فراگرفت. او تا 16 ســالگى در اداره كل هنرهاى زيباى كشور از طريق  موسيقى هاى 
فولكوريك - ارمنى - آشورى و ايرانى به فعاليت پرداخت و در هفده سالگى به عراق رفته و كنسرتى را براى سفارت ايران 

در عراق رهبرى كرد. دوره هاى موسيقى جاز را در بيست سالگى در آمريكا گذراند و در اين حوزه پيشتاز بود.
چشم آذر در گفت و گويى درباره مسير موسيقايى اش حين اجراى يك قطعه آذرى گفته بود: «تمام اين احساسات كه شما 
از آن حرف مى زنيد، از يك نت مى آيد. يك نت كه به آن مى گوييم نت پدال يا پايه. اين نت پايه را هيچ كس به من ياد 
نداد، جز پدرم. حالا من اولين اتود و اولين قطعه اى كه پدرم با آكاردئون به من ياد داد و خودش با كمانچه مى زد را براى 
شما مى زنم و اميدوارم جواب همه سؤالات توى ذهنتان را با همين بدهم... صادقانه مى گويم. اولين نت هايى كه از پدرم ياد 
گرفتم، همين بود. يعنى از اينجا شروع كردم.» چشم آذر در سال 1357 نيز براى ادامه تحصيلات موسيقى راهى آمريكا 
شده و پنج ساله دوره موسيقى فيلم را فراگرفت. او در نهم ارديبهشت سال 1363 به ايران بازگشت و ادامه، فعاليت هاى خود 
را از سر گرفت و چندى پيش، پس از سى سال يك كنسرت موسيقى در تالار وحدت داشت. اين آهنگساز از پيشگامان 

موسيقى الكترونيك در ايران به شمار مى آيد كه آلبوم «باران عشق» به ياد ماندنى ترين اثرش در اين عرصه است.

موسيقى / ياد

گزارش قدس به بهانه سومين سالگرد حسين احمدى سخا، گرافيست انقلابى 

آقاى «ما مى توانيم» از چشم برادر 
 ادب و هنر/ قدس- ســيدايمان موسوى  
واژه «ســالگرد» حق حسين را ادا نمى كند. حتى 
مبالغه نيست اگر بگويم ســال ها به گرد پاى او 
هم نمى رسند. حســين جوششى از اصيل ترين 
جريان اجتماعى كشور است؛ جريانى كه غيرتش 
اجازه نمى دهد كشــورش را به ناتوانى و ضعف 
متهم كنند پس وطنش را دوست دارد، جريانى 
كه شــاخص فعاليت هاى اجتماعى و فرهنگى 
خود را اســلام ناب گذاشته، پس مسلمان است 
و يكتاپرست. او حتى مى تواند نماينده پهلوانان 
اسطوره اى اين مرزوبوم باشد. آرش كمانگيرى كه 
تير «ما مى توانيم»ش را نه تا مرزهاى جغرافيايى، 
كه تا آن سوى جهان انديشه و خودباورى پرتاب 
كرد. افسوس كه اجل مهلتش نداد و حكم ازل، 
حسين را در 25سالگى به ابديت پيوند داد. چقدر 
دلم مى گيرد براى حسين كه «ما مى توانيم»ش را 
براى ايجاد اعتمادبه نفس مسئولانى به كار مى برد 
كه غايت خودباورى برخى شان آبگوشت بزپاش 
بود. دلم مى گيرد از حســين هايى كه در گوشه 
و كنار اين كشــور مقتدرانــه، اما مظلوم زندگى 

مى كنند.
12 ارديبهشــت ســالگرد كه نه، سومين تلنگر 
حســين به هنر انقلاب اسلامى است. به همين 
مناســبت ديروز حوزه هنرى تهران مراسمى را 
با حضور حجت الاســلام سرلك و وحيد جليلى 
برگزار كرد. در اين مراســم ضمن پخش مستند 
«قصه ما مى توانيم حسين» اثر حميدرضا حيدرى، 
قاســم صرافان به شــعرخوانى درخصوص اين 

هنرمند فقيد پرداخت. 
هادى سخا، برادر حسين سخا درباره ويژگى هاى 
بارز شــخصيتى اين هنرمند گمنــام مى گويد: 
حسين شخصيتى خودساخته داشت. يعنى هر 
چه مى دانست و بلد بود، به واسطه تجربه شخصى 
بود و خودش ياد گرفته بود. درســت اســت كه 
رشته اش در دبيرســتان گرافيك بود، اما همين 
نرم افزارهاى گرافيكى را هم خودش ياد گرفته بود. 
هادى از ويژگى خستگى ناپذيرى برادر هنرمندش 

اين چنين ياد مى كند: حسين روحيه خستگى 
ناپذيرى فوق العاده اى داشت. وقتى مى خواست 
كارى را انجام دهد، آن قدر تلاش مى كرد كه به 
سرانجام برســد و تا آن را تمام نمى كرد رهايش 

نمى كرد.

  بارگذارى رايگان طرح در سايت
ويژگى بارز حســين اخلاصش بود. هادى سخا 
در خصــوص ايــن روحيه مى گويــد: من بارها 
گفته ام كه آنچه حسين را به اين پايه از معرفت 
رســاند اخلاص او بود. بارها ارگان هاى دولتى و 
سازمان هايى مثل ســازمان تبليغات و سازمان 
براى فروش طرح هــاى ما مى توانيم داده بودند، فرهنگى و تفريحى به حسين پيشنهادهاى خوبى 

اما حسين به آن ها مى گفت من طرح هايم را بر 
روى سايت بارگذارى مى كنم و پس از آن هر كه 
مى خواهد از روى ســايت بردارد و استفاده كند. 
وقتى بــه او مى گفتم تو دو روز ديگر مى خواهى 
ازدواج كنــى و بايد خرج تشــكيل يك زندگى 
بدهى، اين ها را بفروش مى گفت نه، من اين ها را 

براى كس ديگرى طراحى كرده ام.

 سايز طرحتان به برد مسجد ما نمى خورد!
هادى سخا در همين خصوص خاطره اى را نقل 
مى كند و مى گويد: يك بار يكى از اهالى بوشهر 
با حســين تماس گرفت و گفت كه اين طرحى 
كه شــما براى فلان كار زديد به برد مســجد ما 

نمى خورد. حسين هم بلافاصله گفت شما سايز 
بردتان را بگوييد تا من طراحى كنم. بعدش هم به 
اندازه برد مسجد آن ها طرحى را برايشان فرستاد. 
به نظر من همين ويژگى بود كه شخصيت حسين 
را برجسته و متمايز كرده بود و اگر امروزه اسمى 
از او برده مى شود و برايش بزرگداشت مى گيرند 

به خاطر همين ويژگى است. 
او درخصــوص اخلاق كارى حســين مى گويد: 
روحيه انقلابى حســين هم ويژه بود. او معتقد 
بود كه ما در كارهايمان تنبلى مى كنيم. مثلاً دو 
شب مانده به ســيزده آبان، از سه جاى مختلف 
زنگ مى زنند كه بنر پشــت سن مراسم را شما 
بزن. او به آن آدم محترم و بزرگوار مى گفت: شما 
حداقل سى سال است مى دانيد كه سيزده آبان 
برنامه داريد. چيز جديدى نيست. چرا الان به فكر 

افتاده ايد؟ 
هادى در همين زمينه جمله معروف حسين را 
تكرار مى كند و يادآور مى شود: حسين هميشه 
مى گفت حتماً بايد اسرائيل بزند غزه را با خاك 
يكســان بكند كه ما موضــوع پيدا كنيم و كار 
كنيــم؟ او از اينكه ما تا اتفاق تــازه اى نيفتد 
دنبال موضوع نمى رويم، گلايه داشت و تلاش 
مى كرد اگر رهبرى دغدغــه امرى را دارند آن 
را به بهترين شــكل بفهمد و به بهترين شكل 

اجرا كند. 
برادر حسين مى گويد: حسين سه بار دانشگاه 
قبول شد، اما در نهايت رشــته كارگردانى را 
برگزيد. او هميشــه مى گشــت تا ببيند كجا 
كارى زمين مانده اســت تا آن را انجام دهد. 
هميشــه براى كســانى كه از آرمان ها خسته 
شــده بودند مثال مى زد و مى گفت كه وقتى 
در يك هيئت سينه زن هاى رديف جلو خسته 
مى شــوند، بايد كنار بروند و جايشــان را تازه 
نفس هــا بگيرند، شــما از آرمان هــا و انقلاب 
خســته شده ايد، قطار انقلاب مسير خودش را 
مى رود و كارى به كســانى كه پياده مى شوند، 

ندارد. 

آنچه مى خوانيد

من بارها گفته ام كه آنچه حسين 
را به اين پايه از معرفت رســاند 

اخلاص او بود.  
وقتــى به او مى گفتم تــو دو روز 
ديگــر مى خواهــى ازدواج كنى و 
بايــد خرج تشــكيل يــك زندگى 
بدهى، اين ها را بفروش مى گفت 
نه، من اين ها را براى كس ديگرى 

طراحى كرده ام

كتاب / مهر: مدير كميته 
نمايشــگاه كتاب  اجرايى 
گفت: پيش بينى مى كنيم 
اين رويــداد در دو حوزه 
ركــورد بزند، از نظر تعداد 
بازديدكننــدگان و ميزان 
فروش كتاب در نمايشگاه 

امسال 20 درصد نسبت به دوره قبل بيشتر باشد. 
حســين صفرى در خصوص مشكل پاركينگ ها افزود: 
در واقع پاركينگ ها و فضاها را تقســيم بندى كرديم و 
براى آن ها اولويت قرار داديم. بر اين اســاس بخشى از 
فضاى پاركينگ براى استفاده ناشران و همچنين عوامل 
اجرايى و ستادى نمايشگاه كتاب تخصيص پيدا كرد و 
ساير فضاها اعم از پاركينگ لجستيك و پاركينگ گل 
گشت به يك پايانه هاى اتوبوسرانى و دو پايانه تاكسيرانى 

تخصيص يافت.
مديــر كميته اجرايــى و رفاهى نمايشــگاه كتاب 

تهران نگرانى از افت فروش كتاب در اين دوره را با 
توجه به عــدم تخصيص پاركينگ براى خودروهاى 
شــخصى بى مورد دانست و گفت: اتفاقاً پيش بينى 
ما اين است كه نمايشگاه امسال كتاب در دو حوزه 
ركــورد بزند. در زمينــه تعــداد بازديدكنندگان و 

همچنين فروش كتاب. 
در بررسى هايى كه ما به صورت رندم انجام داديم، به 
اين نتيجه رسيده ايم كه فروش كتاب در نمايشگاه كتاب 
امسال، 20 درصد بيشتر از دوره قبل شود كه اين مسئله 
به خاطر موقعيت استراتژيك مصلى از نظر دسترسى 
آزاد شهروندان و همچنين فراهم كردن امكانات رفاهى 
از طرف مســئولان نمايشــگاه براى بازديد كنندگان 

است.
صفرى در عين حال اعلام كرد: اگر چنانچه قرار باشــد 
سال ديگر هم نمايشــگاه كتاب در مصلى برگزار شود، 
بايد تدابير بهترى براى انتقال مردم به نمايشگاه كتاب 

انديشيده شود.

نمايشگاه كتاب امسال ركورد مى زند
ادبيــات / فارس: آيين 
تازه تريــن  از  رونمايــى 
رمان هــاى طــلاب علوم 
دينــى كه توســط مركز 
تبليغات  دفتــر  فرهنگى 
اســلامى حوزه علميه قم 
ترتيــب داده شــده بود، 

برگزار شد.
على اصغر عزتى پاك مدير دفتر رمان مؤسسه شهرستان 
ادب گفت: امروز دست نويســندگان طلبه پر است در 
حالى كه 5 ســال پيش چنين موقعيتى را نداشتيم. ما 
شاهد آثار خوبى هستيم كه در سطح اول ادبيات كشور 

خوانده مى شود.
وى ضمن معرفى آثارى كه رونمايى مى شود، گفت: اگر 
بخواهم عريــان و بى پرده حرف بزنم بايد بگويم جريان 
ادبيات داستانى در ايران لائيك متولد شد و در طول اين 
سال ها نسبت به سنت هاى ملى و دينى نگاهى نداشته 

است. هر چند بعدها به سنت هاى ملى توجه كرد، اما در 
قبال ســنت هاى دينى بى تفاوت بود. در صورتى كه در 
ادبيات جهان بخش زيادى از ادبيات به سنت هاى دينى 
توجــه دارد، ولى در ايران ادبيات ما به آن بى توجه بوده 
و جريان داستان نويسى طلاب به اين نياز پاسخ مى دهد. 

اين جريان اين خلأ را پر مى كند.
مدير دفتر رمان مؤسســه شهرستان ادب گفت: جريان 
داســتان طلاب در بخش سنت هاى ملى نيز به نسبت 
ديگر جريان ها اصيل تر اســت زيرا ســنت هاى دينى و 
ملى ما در هم تنيده اســت و در كنار اين كه ما پايبند 
ســنت دينى هســتيم به ســنت هاى ملى نيز توجه 

مى كنيم.
وى در پايان گفت: ادبيات ايران تك رنگ و كمرنگ بود،  
ولى اين جريان رنگ تازه اى به آن ها خواهد داد. جريان 
داستان نويسى طلاب صداى جديدى در ادبيات است و 
تلاش مى كنيم كه به سطح دنيا نزديك شويم و با اين 

روند از يك وجهى بودن خارج خواهيم شد.

آثار طلاب داستان نويس در نمايشگاه كتاب رونمايى شد

كوتاه - خواندنى
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يادداشت

چشم انداز فيلم طنز بدون ابتذال

محمدمهدى خالقى: بر اساس آن چه كه در خبرها و نقل ها و نشست 
خبرى فيلم مصادره گذشــت، من فكر مى كردم كه با يك طنز بازارى 
مبتذل مواجهم كه يك قصه سطحى دارد و يك سرى شوخى هاى مجاز 
و غيرمجاز؛ و تصور ذهنى من از فيلم چيزى كه ديدم نبود. در دهه اخير، 
سينماى ايران تحت تأثير هجوم فيلم هاى طنز قرار گرفت و شايد بتوان 
گفت شــروع كننده اين جريان هم اخراجى ها بود؛ اين فيلم ها با توجه 
خوبى از طرف مخاطب مواجه شد. تا قبل از فيلم اخراجى ها در سينماى 
ايران ميزان فروش خيلى پايين بود و ما با يك ســينماى ورشكسته از 
نظراقتصادى مواجه بوديم. اخراجى هاى يك  كه ساخته شد موج جديدى 
را با خودش آورد. در شماره هاى بعد هم با فروش بيشتر مواجه شد و هم 

با ركورد تعداد مخاطب.

 ظرفيت بالقوه سينماى ايران براى توليد آثار طنز
جريان ديگرى كه همزمان به راه افتاد، بازســازى سالن هاى سينما بود. 
در يك دوره كوتاه، تعداد ســينماهاى خوب و قابل قبول و استاندارد در 
كشور بالا رفت. اين دو عامل اصلى ترين عواملى هستند كه موجب شد 
اقتصاد سينما در سال هاى اخير رشد كند. سال گذشته آمارى ديدم كه 
از 20 فيلم پر فروش ســينماى ايران در سال  96، هجده تاش طنز بوده 
است و اين آمار قابل توجهى است و مى تواند در تمام سطوح مديريتى، 
سياســت گذارى و برنامه ريزى فرهنگى تأثير بگذارد و خيلى چيزها را 
عوض كند. با توجه به اين نكات، سينماى ايران داراى يك ظرفيت بالقوه 
بسيار مناسب براى ساخت آثار طنز است، يعنى آثارى كه تضمينى براى 
چرخيدن اقتصاد و بازگشت پولش وجود دارد؛ اما يك نكته را بايد مدّ نظر 
قرار داد؛ 18 فيلمى كه طنز بود و فروش بالا داشت، چه مضامينى داشته 
است؟ آيا محتوايى را كه ارائه داده اند ارزشمند، سالم، خانوادگى، مطابق 
ارزش هاى اخلاقى و ايدئولوژيك جامعه بوده يا نه؟ بايد اين را بررســى 
كنيم. من فكر مى كنم در بيشتر اين آثار صحنه ها، سكانس ها و بخش هايى 
از قصه مطابق اين ارزش ها نبوده اســت. هنوز هم فيلم ســازان ما وقتى 
مى خواهند سراغ طنز بروند، مى روند سراغ آن بخشى كه به قول شهيد 
آوينى، غرايض حيوانى انسان را نشانه مى گيرد؛ اما آيا نمى شود شما به 
سراغ طنز برويد و اين بخش از غرايض حيوانى، يعنى جنسيت، خشونت، 
الفاظ ركيك، اين ها را توى فيلم به كار نبريد؟ اين يك سؤال اساسى است 
كه اگر درست به آن جواب داده شود، افق سينماى ايران روشن تر خواهد 

شد. من معتقدم مى شود فيلم طنزى ساخت كه دچار ابتذال نباشد.

 «طنز سياه» براى نقد سياهى ها
در فيلم هاى طنز ژانرى داريم به نام طنز سياه كه شما به واسطه مفاهيم 
طنازانــه، اغراق و بقيه ادواتى كه در اختيار طنز هســت موضوع فيلم را 
به نقد مى كشيد؛ مفاهيم يا اشخاص و اتفاقاتى را به تمسخر مى كشيد 
موجب مى شويد ارزش هاى مردم و مخاطب جابه جا شود. در آثار طنزى 
كه بعد از انقلاب ضد پهلوى ها، ضد نظام شاهنشــاهى، ضد جريان هاى 
سلطنت طلب فرارى و كلونى هاى اپوزيسيون شكل گرفته خارج از كشور 
كه درگير فعاليت هاى ضد نظام هستند و شبكه راه انداختند، ساخته شده، 
انصافاً از فيلم مصادره قوى تر و بهتر براى به تمســخر كشيدن اين افراد 
نديدم. كارگردان از فضاى طنز سياهش براى نشان دادن مسخره بودن 
تفكر سلطنت طلبى خيلى خوب استفاده كرده است. البته سكانس هايى 
كه هنوز آن رگه ها و ريشه هايى كه از ابتذال توى فضاى فيلم هاى كمدى 
ما سراغ داريم در آن وجود دارد و ما آن را توجيه و تأييد نمى كنيم. اين 
فيلم و فيلم هاى مشابه اين مى تواند بخشى از يك دوره گذار باشد براى 
رسيدن به يك فيلم طنز سالم و يك طنز سياه. اين گونه سينمايى خيلى 
بستر مناسب و ظرفيت خوبى است براى نشان دادن كاريكاتوريزه بودن 
برخى فضاها و آدم ها و رفتارها؛ مثلاً ما براى خود آمريكايى ها يا موضوعات 
مختلف توى اين ژانر كار بكنيم. اين خيلى ظرفيت خوبى اســت براى 
استفاده در موضوعات ديگر و چه بهتر كه اين ظرفيت را، اين به اصطلاح 
گونه جذاب سينمايى را كه اين سال ها در هاليوود بخوبى استفاده مى شود، 
بچه هاى انقلاب اســتفاده كنند و به ســمت آن بروند و سعى كنند كه 

آلودگى هايش را كم كنند.

 سينما همين است...
اين فيلــم از نظر فنى هم قابل قبول بــود؛ بخصوص طراحى صحنه و 
گريم. اگر به آن سير تاريخى ماجرا درست نگاه كنيم تغييرات فيزيكال 
شخصيت ها خيلى خوب طراحى شده بود؛ با اينكه كار اول كارگردانش 
هم بود. سينما همين است، شهيد آوينى مى گويد كه فيلم خوب فيلمى 
است كه بتواند مخاطب را به ســالن بياورد و هزينه خودش را از دست 
مردم بگيرد. تا كى مى خواهيم با پول نفت فيلم بســازيم؟ خيلى خوب 
است كه فيلمى اين طورى ساخته شود و بفروشد و يك مفهوم و ارزش 

را هم منتقل كند.

 سيما و سينما/ محمد صالح نوروزنژاد   
دغدغه خيلى از دوستان هنرمند ما اين بوده كه 
در واقع فعاليت هاى هنرى ما متكى به سرمايه اى 
كه از مردم دارد جذب مى كند نيست، بلكه متكى 
به كمك ها و مســاعدت هايى است كه از اينجا و 
آنجا دارد گرفته مى شــود و براى همين چرخه 
اقتصادى اش درست نيســت. اين ضعف بخش 
زيادش مربوط به اين بود كه ما تهيه كننده خوب 
و حرفه اى نداشتيم. حالا او به صورت مشخص به 
عنوان يك تهيه كننــده آمده پاى كار. من امروز 
مى خواهم راجع به فيلشاه صحبت كنم. فيلشاه 
نمونه يك توليد خوب كه با ســرمايه شخصى و 
با جذب بخشى از سرمايه دولتى توانست كارى 
را بســازد كه توانايى بازگشت ســرمايه دارد. از 
اين جهت قابل بررســى است. در دهه 70 و 80 
دغدغه بدنه مديريتى اين بود كه فيلم چه اثرى 
را مى خواهد بگذارد. چطور مى تواند مخاطب را 
نسبت به موضوعى آگاه تر كند. بعد بحث ها هم 
عمدتاً ســراغ مباحث غير كاربردى محفلى كه 
خروجى عملياتى مشخصى نداشت مى چرخيد. 
عملاً چرخه نظريه پردازى در حوزه ســينما و به 
طور مشــخص در حوزه هنرى روى بحث هاى 
زيربنايى بدون كاربرد مى رفت. يكى از دلايلى كه 
خروجى مان تأييد نمى شد اين بود كه كارها عملاً 
توجيه اقتصادى نداشت. سرمايه گذار حاضر نبود 
پاى كار بيايد. كارى كه در فيلشــاه اتفاق افتاده 
و ارزشــمند اســت، از اين جهت است كه يك 

مجموعه كاملاً خصوصى به واسطه توفيقى كه در 
كار قبلى خودش داشت، توانست اين ريسك را 
بكند و دو سال تمام 20 نفر آدم را درگير كند، با 
يك سرمايه اى كه در قياس جهانى يك دويستم 
ســرمايه توليد يك پويانمايى بلند است و يك 
كارى را بسازد كه تنه بزند به كارهاى هاليوودى. 

هم از نظر تكنيك و هم فرم ساخت.

شــركت هنر پويا به ظن قريــب به يقين كه با 
توجه به شــناخت حداقلى كه از پويانمايى دارم 
كم فروشى نكرده است؛ يعنى تهيه كننده چيزى 

كم نگذاشته است. 
اگر امروز نتوانيم از فيلشــاه حمايت كنيم، اگر 
نتوانيم زير علم اين فيلم و آثار مشــابه با آن را 
بگيريم، مطمئنــاً هيچ آينده اى نمى توانيم براى 

يك فيلم متصور شويم چون كمتر كسى حاضر 
است دوباره چنين ريسكى را بكند. 

دردســر كار پويانمايى بلند به مراتب بيشتر از 
كار سينمايى اســت. چون يك وسواس خاصى 
مى خواهد، تعداد عواملى كه درگير اســت زياد 
است، زمان فعاليتى كه برايش صرف مى شود هم 

خيلى زياد است. 

 پويانمايى همه چيزش ســاخته مى شود. يعنى 
چــه؟ يعنى هيچ ما به ازا نــدارد. همه چيز بايد 
طراحى شــود، تك تــك عناصر بصــرى بايد 
ساخته شود. تك تك شخصيت ها، حركت ها و 
موقعيت ها همه اين ها بايد خوب روى كامپيوتر، 
روى كاغذ طرح شــود، پياده شود، از اين حيث 

زحمت زيادى دارد. 
اما مسئله اى كه ما بايد روى آن سرمايه گذارى 
كنيــم اين اســت كــه بتوانيم دنيــاى خيالى 
كودكانمان را درست طراحى كنيم. بتوانيم اين 
فضاى افسارگســيخته فرهنگى را سمت و سو 
بدهيم، جهت بدهيم و خوراك آماده كنيم. پيدا 
كردن خوراكى مناســب بــراى بچه ها خيلى به 

مراتب سخت تر از بزرگ ترهاست.
پيــروزى در برابر جبهه باطل چيزى اســت كه 
ما نياز داريم به كودكانمان منتقل كنيم. منتها 
اين چيزى نيســت كه مســتقيم بيان شود. از 
دل همين داســتان ها اين مفاهيم خيلى راحت 
منتقل مى شــود. آنجايى كه لذت مى برد از اين 
كه ديدى چه كارشــان كــرد؟ ديدى چه بلايى 
ســرش آمد؟ ديدى قلعه اش را خراب كرد؟ آن 
عمارتش را خراب كرد؟ چقدر خوب است. چقدر 
فوق العاده است. چقدر لذت بخش است. دنياى 
بچه ها اين هاست. اينجا در واقع دارد همان تمناى 
پيروزى بر جبهــه باطل را در خودش پر رنگ تر 
مى كنــد و اين منتهى مى شــود به يك حركت 

درست.

فيلشاه و خط شكنى هاى محتوايى و تكنيكى
پرونده ويژه قدس درباره «بهار سينماى انقلاب»

سيما و سينما

نعمت االله سعيدى:  لاتارى فيلمى است در مورد غيرت 
و غيرتمندى. فيلم در خصوص تفكر نسبى گرايى صحبت 
مى كند كه بسيارى از افراد جامعه را تحت سيطره خود 
قرار داده است. تفكرى منتقد كه به چيزى اعتقاد ندارد 
و فقط منتظر اســت جريانى را نقد كند. تفكرى كه بر 
هيچ اثر ايجابى تعصب ندارد. تفكر نسبى گرا كه در غرب 
ظهور كرد و البته در جامعه ما هم پيروانى دارد. لايه هاى 
مختلفى در «لاتارى» ديده مى شود. دسته اول نوشين و 
نامزد او است كه قربانى همين تفكر نسبى گرا مى شوند. 
نوشــين براى جبران بدهى هاى پدرش و به وعده يك 
دلال براى كار مدلينگ به دبى مى رود. مدل شدن براى 
دختر اهميتى ندارد و به عنوان يك شغل به اين مسئله 
نگاه مى كند. «امير» نامزد او هم چنين وضعيتى دارد و 
او هم در برزخ نســبى گرايى دست و پا مى زند. قهرمان 
داستان مربى فوتبال اوست كه با او همراه مى شود و در 
نهايت موفق مى شود انتقام بگيرد. او در حقيقت نماينده 
تفكر ولايى اســت؛ تفكرى معتقد و ايجابى كه به عالم 
قدس اعتقاد دارد. لاتارى در حقيقت به همين چالش ها 
مى پردازد. بافت فرهنگى جامعه ما مذاكره و مصالحه بر 
بعضــى امور را جايز نمى داند. در اين جامعه اگر بر روى 
مســائلى خاص، موضع و تعصب نداشته باشى و پيرو 
نسبى گرايى غربى باشى آينده نوشين در انتظار توست؛ 
به قهقرا رفتن. «لاتارى» در روزگارى كه سينماى ايران 
اسير نسبى گرايى غربى شده، قهرمان سازى مى كند. او 
در مقابل معضل امروز ســينماى ايران كه توان قهرمان 
ســازى را ندارد و فيلم ها پر شده اند از آدم هاى معمولى 
كه نمى توانند الگوى كسى شوند، به هويت خودش باز 

مى گردد و براى مخاطبش قهرمان مى سازد، قهرمانى از 
جنس خودش، قهرمانى كه مخاطب او را مى پســندد و 

دوست دارد خودش را جاى او بگذارد. 
امــا در خصــوص كارگردان اين فيلم. محمدحســين 
مهدويان مســتند ســاز جوان ايرانى است كه در سال 
1391 با ســاخت فيلمى نيمه مستند به نام « آخرين 
روزهاى زمســتان» درباره زندگى شهيد باقرى توانست 
توجهات زيادى را به خود جلب كند و ســپس در سال 
1394 با به كارگيرى همان فرمول فيلم سازى، « ايستاده 
در غبار » را روانه سينماها كرد كه موفق به دريافت جايزه 
بهترين فيلم از جشــنواره فيلم فجر شــد و پس از آن 
« ماجراى نيمروز » را درباره گروهك منافقين روانه سينما 
كرد. « لاتارى » اولين ســاخته اجتماعى اين كارگردان 
محسوب مى شود. در خصوص تغيير مسير فيلم سازى 
اين كارگردان جوان بايد گفــت از آن جا كه هنر عالم 
جســارت است و تفكر ذاتا ستيزه جوست و فتح كننده 
است هنرمندى كه جســارت و شجاعت نداشته باشد، 
هنرمند نيست. اين كارگردان با اولين كارش در حيطه 
اجتماعى نشان داد هنرمندى جسور است. او در زمانى 
كه نه روشنفكر ها چنين سوژه اى را مى پسندند و نه هيچ 

طيف فكرى ديگرى به سراغ اين سوژه مى رود. 
البته «فروشنده» هم با همين سوژه ساخته شد. فيلمى 
كــه با وجــود درام خوبى كه دارد، اما مشــمئز كننده 
اســت. نهايتاً كارگردان در انتهاى فيلم بروى مسئله اى 
كه مسئله فرهنگى بســيارى از ماست تن به مذاكره و 
مصالحه مى دهد.  به هر حال آرزوى قلبى همه ما ساخت 
آثارى بود كه بتواند بين گيشه و انديشه پيوند ايجاد كند. 

لاتارى؛ پيوندى بين انديشه و گيشه 

وحيد جليلى: در شرايطى كه يك عده كه خودشان از 
هم پاشــيده اند؛ از فروپاشى! و بن بست و بحران... حرف 
مى زنند، وقتى به واقعيت نگاه مى كنيد در ســينما كه 
عرصه تسخير شده توسط روشنفكرها و غرب زده ها تلقى 
مى شد، چهارتا فيلم همزمان اكران شده. هر چهار تا هم 
پرفروش و هر چهارتا هم ذيل گفتمان انقلاب. مصادره در 
بيست سال اخير اولين فيلم سينمايى است كه ساواك و 
سلطنت طلب ها را زده. لاتارى غيرت ملى را مطرح كرده. 

به وقت شام و فيلشاه هم يك جور ديگر.
در علــم مديريت، راهبرد يعنى كشــف و اســتحصال 
مزيت نسبى پايدار در شرايط رقابتى. فيلشاه اين مزيت 
انحصارى را نســبت به فيلم هاى غرب زده دارد كه در 
800 نماز جمعه كشــور معرفى شــود و برايش بليت 
فروخته شــود. بله يكسرى امكانات هم آن ها دارند و ما 
نداريم. آن ها در رســانه قوى هســتند، ما ضعيف تريم، 
ولــى ما هم امكاناتى داريم كه آن ها ندارند. مثل همين 
انگيزه هاى داوطلبانه، همين شــور جوانانه  نسل جديد 
انقلاب كه در يك نماز جمعه 400 بليت مى فروشــد. 
در صومعه ســرا ديروز فيلشــاه 3/5 ميليــون فروخته 

است.
مثل اينكه عمليات والفجر هشت در جريان باشد، ولى 
مساجدِ پشت جبهه؛ بى اعتنا باشند. «كأن لم يكن شيئا 
مذكورا». در دفاع مقدس، وقتى عملياتى مى شد بلافاصله 
ســر چهارراه ها و جلوى مسجدها بلندگو مى گذاشتند، 
صندوق كمك به جبهه در مساجد راه مى افتاد، شورى 
ايجاد مى شــد. اكنون اين عمليات شــروع شده است. 
چهارتا اسكادران سينماى انقلاب فيلم ساخته اند. بايد 

پشتيبانى كنيم. بالاخره ما يك وُسعى داريم. انگار دركى 
نداريم چه اتفاق بزرگى افتاده.

بليت  فروشى در نماز جمعه سبزوار بهترين مثال است. 
چرا در بيرجند و اهواز و تبريز و مشهد نشده است؟ اين 
مشكل جشنواره عمار است. نه ربطى به تهيه كننده دارد، 
نــه كس ديگرى. در تبريز امام جمعه هم پاى كار آمده 
اســت. بايد فقط دراستان هاى آذرى؛ سه چهار ميليارد 

تومان فروش مى كرد.
ما بايد در لحظه؛ تشخيص بدهيم چه كنيم. شماها بايد 

افسران جنگ نرم باشيد. 
همه مى گويند «ما همه ســرباز توييــم خامنه اى». آقا 

مى گويد من مى خواهم افسر باشيد!
ما مى گوييم نه، مى خواهيم سرباز باشيم! مى گويد من 
افسر مى خواهم كه خودش بفهمد، اجتهاد كند كه چه 
كند. افسر جنگ نرم بايد بفهمد كه اگر به وقت شام 30 
ميليارد بفروشد انقلابى در سينماى ايران به وجود خواهد 
آمد. اگر به وقت شام 30 ميليارد فروش كند يعنى تير 
خلاص به نه غزه نه لبنان. و شــوق اين را داشته باشيد 
كه اين هدف محقق شــود. و اين خيلى دور از دسترس 

نيست و شدنى. 
ما اكنون مى توانيم خودمان را معطل آسيب شناســى 
ستادها كنيم، ولى مى توانيم هم بگوييم آتش به اختيار. 
اين را متناســب با فرصت هاى فورى و از دســت رونده، 
هدف عملياتى خود قرار دهيد. بعد ســاز و كارهايش را 
بچينيد و ابتكار كنيد. اگر قرار اســت به وقت شام 30 
ميليارد بفروشد بايد چه كار كنيم. بعد ديگر به معناى 

واقعى كلمه؛ كار شبانه روزى و جبهه اى مى شود.

به وقت شام و انقلابى در سينماى ايران 

كوتاه - خواندنى

«فيلشاه» گيشه را مات كرد

خبر

سوره سينما: فيلشــاه به كارگردانى هادى محمديان با عبور از مرز 5 
ميليارد تومان فروش در گيشه ســينماها، توانست ركورد پرفروش ترين 
انيميشن تاريخ سينماى ايران را به نام خود ثبت كند. اين ركورد پيش از 

اين در اختيار «شاهزاده روم» بود.
 «فيلشــاه» در هفتمين هفته اكران علاوه بر ثبت اين ركورد، توانست در 
جايگاه سوم پرفروش ترين هاى گيشه هفتگى قرار گيرد و تنها فيلم اكران 

نوروزى باشد كه داراى رشد فروش است.
اكران پرفروش ترين انيميشن تاريخ سينماى ايران با شعار «فرزندانتان را 

آسوده خاطر به سينما بياوريد» همچنان در سينماهاى كشور ادامه دارد.
حامد جعفرى تهيه كننده انيميشن ســينمايى «فيلشاه» درباره آخرين 
وضعيت نمايش اين فيلم گفت: پس از رشد 60 درصدى فروش «فيلشاه» 

در هفته آخر فروردين و ادامه اين روند در هفته اول ارديبهشــت ماه، اين 
فيلم براى سومين هفته متوالى رشد فروش داشت تا در پايان هفته هفتم 

اكرانش تنها فيلم نوروزى باشد كه همچنان روند صعودى دارد.
وى ادامه داد: «فيلشاه» درحالى هفته پايانى اكران در سينماى سرگروهش 
را سپرى كرد كه توانست ركورد فروش هفتگى خود را بشكند و به حدود 

1 ميليارد و 100 ميليونى در هفته هفتم اكرانش برسد.
جعفــرى با ابراز گلايــه از كاهش ســقف اكران فيلم هاى نــوروزى در 
سرگروه هاى سينمايى گفت: با وجود اين افزايش استقبال، براساس نظام 
نامه جديد اكران از اين هفته بايد ســرگروه خود را واگذار كنيم و اين در 
درجه اول به ضرر تهيه كننده بخش خصوصى است كه حياتش به فروش 

در گيشه سينماها وابسته است.

پرونده ويژه

پس از ركورد زنى «لاتارى» در سينماى اجتماعى، ركورد فروش تاريخ سينماى انيميشن ايران نيز شكسته شد



 ايســتگاه/ مجيد تربت زاده  
دست به ســينه مى نشيند... سعى 
باشد...خونسرد  خونســرد  مى كند 
بودن براى آدمى كه مى داند زير تيغ اســت، كار 
آسانى نيست... قيافه آدم هاى متفكر را مى گيرد... 
توى چهره اش چيزى مثــل لجاجت، نرود ميخ 
آهنين در ســنگ... موج مى زند. تلاشــى براى 
منطقى به نظر رســيدن ندارد... در عوض سعى 
مى كند شــجاعت به خرج  دهد... مى خواهد به 
چشم رئيس دادگاه، به چشم دوربين ها و حاضران 
شــجاع به نظر برســد...مى خواهد بگويد با همه 
اعترافاتى كه كرده است، هنوز روى حرف هايش 
ايســتاده و مرغِ اعتقاداتش يك پــا دارد... گاهى 
نقــش بى حوصله ها  و بى خيال هــا را هم خوب 
بــازى مى كند. قاضى كه به نام و نام خانوادگى و 
اتهام هايش اشاره مى كند، فقط با «بله» اى مختصر 
پاسخ مى دهد... يعنى: پرسش بعد لطفا! اما هنوز 
چند دقيقه از سخنان قاضى نگذشته، هنوز نامى 
از شهيد مطهرى برده نشده «گودرزى» بى اختيار 
دســتمال را بر مــى دارد و عرق ديده نشــدنى 
سر و صورتش را پاك مى كند... هواى دادگاه لابد 

خيلى گرم است.... 

 فقط 5 سال
اگر قــرار به زندگينامه نوشــتن باشــد، نوبتى 
هم حســاب كنيد، پيش از گــروه «فرقان» اول 
بايد برويم ســراغ «اكبــر گودرزى» كــه بنابر 
شناسنامه اش ســال 1338 در روستاى «دوزان» 
در نزديكى «اليگودرز» به دنيا مى آيد، يعنى سال 
1358 كه دستگير مى شود،با اينكه هنوز 20 سال 
بيشــتر ندارد، علاوه بر چند جلد كتاب و جزوه 
ايدئولوژيك، 25 جز قرآن را به حســاب خودش 
تفســير و در 20 جلد براى انتشار آماده كرده و 

رهبر و بنيان گذار يك گروه تروريســتى است كه 
شــهيدان: قرنى، مطهرى، مفتح و... را ترور كرده 
اســت! اگر فكر مى كنيد اين همه فعاليت علمى 
و عملى با ســن و ســالش جور در نمى آيد پس 
مجبوريــم بپذيريم همان طــور كه برخى منابع 
گفته اند او متولد سال 1335 و فرزند يك چوپان 
اليگودرزى است كه مدت كوتاهى طلبگى كرده 
و بعد يكباره لباس روحانيت و تحصيل در حوزه 
را كنار گذاشــته، طى پنج ســال يعنى از 18 تا 
23 ســالگى، هم مفسر و مدرس قرآن، هم مبارز 
انقلابى و هم رهبر يك جريان فكرى شده است! 

 اسير پوسته خودش بود
آيت االله «ســيد جعفــر شــبيرى زنجانى» از 
جمله شــخصيت هايى است كه «فرقان» موفق 
به ترورش نمى شــود. او مى گويــد: «من اكبر 
گودرزى را در مدرسه چهلستون بازار شناختم... 
به كرات به كتابخانه مى آمد و مشــغول مطالعه 
مى شــد... از نظر طى مدارج حوزوى به شكلى 
منظم و روشــمند، درس نخوانده بود. بيشــتر 
كتاب هــاى رايج را كه با حال و هواى مبارزاتى 
و ماركسيستى انطباق داشت مطالعه مى كرد... 
روحيــه انزواطلبى و اعراض از جمع داشــت و 
همين موجب مى شــد كه برداشت هاى خود را 
كمتر با علما و فضــلا و افراد ديگر مطرح كند 
و متوجه اشــتباهات خود شود...گوشه گيرى او 
موجب شــده بود كه به برداشت هايى خو كند 
و از پوســته آن ها بيرون نيايد و ادامه اين روند 
برســد به   همان جاهايى كه همــه مى دانند... 
عمده دشــمنى گودرزى متوجه آقاى مطهرى، 
آقاى بهشــتى و آقاى مفتح بــود و اين هم به 
دليل آن بود كه مى دانســت اين هــا زود تر از 

ديگران متوجه انحرافات او خواهند شد...».  

 برو بيرون منافق
برخى  ريشــه دشــمنى اش را با روحانيت و به 
تعبيــر خودش «آخونديســم» مربوط به يكى 
دو مدرســه علوم دينى مى دانند كه او را واجد 
شــرايط ادامه تحصيل نديــده و اخراج كرده 
بودنــد. «گودرزى» هم به جبران اين اخر اجها، 
لباســش را كنار گذاشــته اما به هــواى ادامه 
تحصيل به مدرسه «آيت االله مجتهدى تهرانى» 
مى رود. در يكى از جلســات درس، آيت االله او 
را با جمله«برو بيــرون منافق» اخراج مى كند 
تا «گــودرزى» براى هميشــه درس خواندن 
را كنار بگذارد و ســراغ نوشــتن تفسير قرآن 
بــرود! آيت االله مجتهدى در بــاره دليل بيرون 
كردنــش از كلاس گفته بــود: «ديدم چهره او 
تيره اســت... نورانيت ندارد... به اوگفتم به درد 
طلبگى نمى خــورى». با همان تحصيلات نيمه 
تمام دينــى، در تهران و در مســاجد مختلف 
كلاس هاى تفســير قــرآن بــه راه مى اندازد و 
مدتــى را هم به پاكســتان مى رود تــا بلكه از 
آنجــا بتواند راهى به كشــورهايى اروپايى پيدا 
و آثارش را منتشــر كند، اما موفق نمى شــود؛ 
به ايران بر مى گردد و ســال 1356 با جوانانى 
كه در كلاس هاى مختلف آن ها را جذب كرده، 

گروهش را راه مى اندازد.

 خيلى زود، خيلى سريع
بــا اينكه گروه مبارزان و مجاهدان را تشــكيل 
داده بود اما پيش از انقلاب هيچ وقت به مبارزه 
مســلحانه و از سر راه برداشــتن عوامل رژيم 
پهلوى فكر هم نكرد. شلوغى هاى دوران انقلاب 
و اســلحه هايى كــه از پادگان هاى مختلف به 
دستشان افتاد، كمك كرد تا فرقانى ها  پس از دو 
سال فعاليت مخفى و كارهاى به قول خودشان 

ايدئولوژيك حالا به فكر جنگ مسلحانه بيفتند. 
در تفسيرها و جزوات ايدئولوژيك گروه فرقان، 
اعضاى شــوراى انقلاب، هركس كه با اصول و 
اعتقادات آن ها موافق نبود و هر شخصيتى كه 
به تثبيت حكومت نوپاى انقلابى كمك مى كرد 
مى توانســت جايى در فهرســت ترور داشــته 
باشد. شــرايط خاص كشور و نبود دستگاه هاى 
اطلاعاتى درســت و حسابى هم كمك مى كرد 
«گودرزى» بسيار ســريع تر و آسان تر از آنچه 
فكرش را مى كرد، افرادش را سازماندهى و براى 

ترور آماده كند.

  احساساتى ها
«محســن رضايــى» در بــاره آن روزها گفته 
اســت:«من فكر مى كــردم اين حــوادث يك 
يا دو ســال ديگر شــروع مى شــود و ما وقت 
داريم كه ســازمان اطلاعاتى امنيتى را درست 
كنيم... در آن موقع، مســئولان نظام محافظ و 
نگهبان نداشتند و هركسى براحتى مى توانست 
آن هــا را ترور كند... گــروه «فرقان» در چنين 
شرايطى شــكل گرفت... آن ها جوانانى مذهبى 
امّا احساســاتى بودند كه با برداشــت سطحى 
از قــرآن و نهج البلاغــه براى بيشــتر مفاهيم 
دينــى مصاديق عينى ســاخته و با يك برنامه 
حساب شده به دنبال كشتن برخى از مسئولان 
و چهره هاى انقلابى بودنــد... حتى ترور رهبر 
انقلاب كه منجر به جانبازى ايشــان شــد كار 

«فرقان» بود... ما سه  هفته  بعد از اولين ترورها، 
اطلاعات سپاه را راه اندازى كرديم...در ماجراى  
دســتگيرى اعضاى گروه فرقان، دوستان ما در 
سازمان مجاهدين انقلاب اسلامى خيلى كمك 

كردند...».

 جزوه ها را بخوانيد
اگر فيلــم اعترافاتش را ديده باشــيد باورتان 
نمى شــود رهبــر ايدئولوژيك تروريســت هاى 
فرقــان با اين همه يك دندگــى و لجاجت در 
برابر قاضى، نخســتين كســى باشــد كه 48 
ســاعت پس از دستگيرى در خانه تيمى وپس 
از درگيرى بسيار سنگين، به همه چيز اعتراف 
كرده است! آن هم وقتى همدستانش هنوز لب 
بــاز نكرده و براى حرف زدن منتظر دســتور و 
اشــاره «گــودرزى» بودند. برخــى از افرادش 
بســرعت دچار پشيمانى شده حتى براى اعدام 
شــدن به تقاص ترورهايى كــه كرده اند عجله 
داشتند. برخى براى خانواده شان نامه نوشته و 
ضمن اعتراف به گناه،آنها را دلدارى مى دادند. 
«گودرزى» امــا فقط اعتــراف مى كرد و اهل 
پشيمانى نبود. او مى توانست با همان منطق و 
فلســفه اى كه وادارش كرده بود طى چند سال  
براى بخشــى از قرآن 20 جلد تفسير بنويسد، 
خونسردانه به قاضى بگويد: «دليل ما براى ترور 
در جزوه ها و اعلاميه هاى مان هســت...آنها را 

بخوانيد...»!   
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ايستگاه

احمَد...احمِد

ايستگاه / اگر در سن و سالى نيستيد كه دوران جنگ را درك كرده 
باشيد، فيلم هاى دفاع مقدســى را لابد ديده ايد. مثلاً فرمانده اى كه 
اسمش «حسن» است وقتى با فرمانده يا شخص ديگرى كه «احمد» 
نام دارد، تماس مى گيرد، به جاى اينكه بگويد: برادر احمد، حســن 
صحبت مى كنه... پشت بيسيم مى گويد: «احمد احمد احمد...حسن»... 
و اين را تكرار مى كند تا «احمد» آن طرف خط جوابش را بدهد. حالا 
تصوركنيد همه اتفاق ها دست به دست هم بدهند و در گيرودار يك 
عمليات مهم، دست بر قضا دو فرمانده پيدا بشوند كه هم اسم اند! مثل 
عمليات «بيت المقدس» كه «احمد متوسليان» فرمانده لشكر محمد 
رسول االله(ص) بود و شهيد «احمد كاظمى» فرمانده لشكر 8 نجف. در 
مرحله  دوم عمليات كه بچه هاى لشكر محمد رسول االله در دژ شمالى 
خرمشهر با لشكر10 زرهى عراق درگيرى سختى داشتند و كارشان 
به اســير دادن و اسير گرفتن هم كشيده بود، احمد كاظمى با احمد 
متوسليان اين جورى تماس مى گرفت: «احمَد احمَد احمَد... احمِد، 
احمَد احمِد...»! منظور از احمدهاى اول با لهجه تهرانى، همان احمد 
متوسليان بود و «احمِد» آخر خود شهيد «كاظمى» بود كه عمداً با 
لهجه غليظ نجف آبــادى نامش را تلفظ مى كرد. چهره فرماندهان و 
ديگر اعضاى قرارگاه وقتى وســط تير و تركش و اضطراب عمليات، 

مكالمات اين دو نفر را مى شنيدند، تماشايى بود.

آن روزها

 ايستگاه / رقيه توسلى  
پيش نوشت: روزى كه تيم 
شَهرت پس از 24 سال برود 
ليگ برتر، بى شك شيپور و 
هلهله در شهر، حرف اول را 
مى زند و لباس هاى سرخى 
كه هواداران بر تن مى كنند... 
ميان نوشت: وقتى از دسته 

يك، بالاخره بعد از 34 هفته جنگندگى و هوادارى جســتيم، با يك مُچ بندِ 
«ببرهاى مازندران را عشــق است» براى «آبان» و يك پيشانى بندِ «نساجى 
قهرمان، پيروزى ات مبارك» براى «گلى»، زديم به دل جمعيت.بازار سلفى، داغ 
بود... قرمز شده بود، تنها رنگ شهرمان... ماشين سوار، موتورسوار و زن و مرد 
فرياد مى كشيدند نساجى... كسى، روبان مى داد دست جمعيت... كسى بادكنك 

و شيرينى... عجيب حال شهرمان خوب شده بود... خوبِ خوب...
فوج فوج نوجوان و جوان، موج همنوايى به راه انداخته بودند در پياده رو: «خبر 
تازه چيه...  اى بابا، نمى دونى عاشــقيه، عاشقيه»! و اين وسط «گل ترمه» هم 
با چشم هايى درخشان، شعرها را تكرار مى كرد و روى بادكنكى كه «آبان» با 
خوشحالى تكانش مى داد نوشته بود جواد جانِ نكونام، عباس زاده قهرمان! غرقِ 
خواندن سروصورت بنرهاى شهر بودم و غرقِ اينكه چه حق الزحمه دلچسبى 
اســت پيروزى، كه «گلى» پرسيد: خاله اى، نســاجى يعنى چه؟ابرو بالا داده 
توى دلم مى گويم نســاجى يعنى كارخانه... كارخانه اى كه ديگر نيست و تلى 
از خاك  و خاطره اش مانده هنوز... مى گويم سوتى كه سال ها با زندگى هزاران 
آدم عجين بود و يك روز بى هوا گم شــد... عزيزم، نساجى همان تنديس زن 
كارگر بافنده اى بود كه ديگر نيست و مسئولانى كه نتوانستند حافظ چرخ هاى 
توليد و ريسندگى صدساله شهرم باشند... اما سكوت مى كنم و خواهرجان به 
جايم جواب مى دهد: نساجى يعنى فوتبال. تيم فوتبال! و اين دردناك ترين قصه 

كوتاهى بود كه يك مازندرانى مى تواند بشنود و هضم كند... 
پى نوشت: شايد حق با خواهرجان باشد و اين بار تيم محبوب نساجى قرار 
است كارخانه اى بشود كه چرخ صنعتِ فوتبال، آنجا بچرخد... و شايدِ دوم اينكه، 
سوت ها و كارخانه ها هم شايد به مرخصى مى روند گاهى، و ما از آن بى خبريم!

روزمره نگارى

كارخانه اى كه نيست،  فوتبالى كه  هست

گزارش از شخص

نرود ميخ آهنين در سنگ
نگاهى كوتاه به زندگى و افكار «اكبر گودرزى» سركرده گروه «فرقان»

تلنگر
 ايســتگاه / اميد ظرافتى   هرجا ســطل زباله هاى شهردارى باشد 
سر و كله شان پيدا مى شود! اغلب تا كمر خم شده اند توى سطل يا كيسه 
زباله اى دو برابر قد و قواره خودشان روى دوش دارند! كودكانى را مى گويم 
كه بايد پشت ميز و نيمكت باشند، به جاى سطل زباله! اگر آمار ها درست 
باشند، بخش بزرگى از 10 هزار تن زباله اى كه روزانه در تهران توليد مى شود 
توسط همين كودكان زباله گرد جمع آورى مى شود و تنها بخش كوچكى 
از آن ســهم كارخانه هاى بازيافت شهردارى مى شود! از مسائل بهداشتى، 
اخلاقى و... كه بگذريم، حمايت از كودكان كار و كمپين هاى انسان دوستانه 
را هم كه بى خيال شويم، باز اين سؤال توى سرمان نقش مى بندد كه اين 
همه زباله كجا مى رود؟! اگر بگويم جمــع آورى زباله در تهران هم مافيا 
دارد عمراً باورتان بشــود! آن هم مافيايى كه به گفته زباله گردها ماهانه 
5-4 ميليارد تومان براى اجاره ســطل زباله ها و ماشــين هاى بازيافتى از 
شــهردارى، هزينه مى كند! زباله هاى جمع شده را در انبارهاى مخصوص 

در حاشيه شهر جمع آورى مى كند و درآمدش هم از فروش زباله خشك 
به كشورهايى مثل چين براى توليد مواد اوليه است. هرچند شهردارى اين 
ادعاى زباله گردها را تكذيب مى كند اما انبارهاى غيرقانونى زباله در حاشيه 
شهر كه بدون هيچ دردسرى مشغول كار هستند و كودكانى كه كيسه به 
دوش آخر شب ها با وسيله اى مثل خاور، يكى يكى از كوچه پس كوچه ها 
جمع مى شوند، سبب مى شود تكذيب شهردارى را كمتر باور كنيم. سبب 
مى شــود دايم فكر كنيم، مافيايى پشت زباله ها قايم شده است كه با 
بيگارى كشــيدن و سوءاســتفاده از كودكان، سودهاى ميلياردى به 
جيب مى زند. شــهردارى محترم! نه براى مسائل بهداشتى و نه براى 
حمايــت از كودكان كار، فقط براى اينكه مــا دروغ بودن حرف هاى 
زبالــه گرد ها را باور كنيم و براى اينكه عكس هاى كودكان زباله گرد 
بيشــتر از اين بهانه دست شــبكه هاى آن طرف آبى ندهد، فكرى به 

حال اين مافياى زباله بكن!

ادعاى شهردارى را باور كنيم
يا حرف زباله گردها را؟

مافياى زباله

ايستگاه / قبــلاً طرفدار دو آتيشه 
بودنِ يك تيم به حضور در استاديوم 
در ســرما و گرما خلاصه مى شد اما 
جديداً دو آتيشــه بودن ســخت تر 
شــده اســت! بتازگى يك طرفدار 
تركيه اى كه از تماشاى بازى تيمش 
در ورزشگاه  محروم شده بود، براى 
اينكه ثابت كنــد هرچه طرفدار دو 

آتيشه قبل از او ديده ايد سوءتفاهم بوده است، يك جرثقيل براى ديدن 
بــازى تيمش اجاره كرد! فيلم آقاى طرفدار كه ســوار بر جرثقيل براى 

حمايت از تيم محبوبش شعار مى دهد، سوژه شبكه هاى مجازى شد.
البته اميدواريم از فردا تماشاگر جرثقيلى در ايران باب نشود!

ايســتگاه / بعد از پخش مســتند 
«بدون فيلتر» از شــبكه سه، موجى 
از انتقاد ها از ســوى مــردم و برخى 
مسئولان درباره اغراق آميز بودن اين 
مستند به راه افتاد. آقاى جهرمى هم 
با كنايه زدن به صداوســيما و نقش 
«باشــگاه خبرنــگاران» در همه گير 
شدن «تلگرام» در توييترش نوشت: 

«به خاطر دارم در ابتداى ابداع كانال توســط تلگرام، هر شب پس از اخبار 
ســاعت 19 و در مجله خبرى، چند دقيقه اى آموزش پيوســتن به كانال 
Yjcnews (كانال باشــگاه خبرنگاران جوان) را آموزش مى داد. اين تبليغ 

مجانى موجب رشد قابل توجه تلگرام بين همه قشرهاى مردم شد».

ايستگاه / «ولى االله سيف» -رئيس كل 
بانك مركزى- بعد از صحبت هايش در 
برنامــه «نــگاه يك» مبنــى براينكه 
ســفرهاى خارجى مردم بــه اقتصاد 
كشور ضربه مى زند، مورد حمله مجازى 
كاربران توييتر قرار گرفت! اين حملات 
آن قدر بالا گرفت تا «ســيف» مجبور 
شد پاسخ كاربران توييتر را بدهد. آقاى 

رئيس كل در توييتر نوشت: « معتقدم سفر شهروندان به خارج، حق و انتخاب 
آن هاست. درعين حال، تراز گردشگرى كشور، منفى است. با ترويج ايرانگردى 
و سفر ارزان  هم بر رونق صنعت گردشگرى بيفزاييم و هم منابع ارزى كشور 

را بهتر مديريت كنيم».

« سيف» و ترويج ايرانگردىطرفدار دو آتيشه تركيه اى

مجاز آباد

حاشيه هاى «بدون فيلتر»

 عكس/حسين مرصادى / نمايشگاه بين المللى كتاب تهران 
فرانس فوتبال

فرانس فوتبــال چاپ  ماهنامــه 
شــماره  تازه ترين  در  فرانســه 
خود به درگذشت هنرى ميشل 
بازيكن اسبق و مشهور تيم هاى 
نانت، آژاكس و تيم ملى فرانسه 
مى پــردازد كه چنــد روز پيش 
در سن 70ســالگى درگذشت؛ 
و با تيتر «باشــكوه» به او اداى 
اين مجله  اســت.  احترام كرده 
مصاحبــه اى اختصاصــى نيز با 
آرژانتينى  آنخل دى ماريا ستاره 
كرده  منتشر  پاريس ســن ژرمن 
كه او در آن به تمجيد از ليونل 

مسى و نقش وى در حضورش در پاريس پرداخته است.

اوت سايد
ماهنامه اوت سايد چاپ آمريكا 
بر ماجراجويى هاى  كه متمركز 
در طبيعت اســت، در تازه ترين 
شــماره خود بــه ســراغ «برِ 
گريلــز» يكى از مشــهورترين 
است.  رفته  جهان  ماجراجويان 
اوت ســايد با تيتر «زنده باد بر 
اين شخصيت  گريلز» مى گويد 
نترس و شجاع كه مستندهاى 
در  وى  بقــاى  و  زندگــى 
سخت ترين شرايط آب و هوايى 
برنامه هــاى  همچنــان جــزو 
پربيننــده اســت، هنــوز كار 

اصلى اش را شروع نكرده و برنامه هاى جاه طلبانه او در آينده قابل 
مقايسه با گذشته نخواهد بود. 

آل ابوت اسپيس
ماهنامــه آل ابــوت اســپيس 
(همه چيز در مورد فضا) چاپ 
انگليــس در تازه ترين شــماره 
«جهان هاى  عنــوان  بــا  خود 
مــوازى» در مصاحبــه اى بــا 
مشهور  اخترشناســان  فيزيك 
جهان، رابطه ميان سياه چاله ها 
و فرضيــه جهــان مــوازى را 
مى دهد.  قــرار  بررســى  مورد 
نخستين  از كشــف  اين مجله 
ســتاره هاى جهان و مفهوم آن 
براى اخترشناســان مى گويد و 
نيم نگاهى نيز به پايان مأموريت 

تلســكوپ هابل دارد و وظايــف آينده اى كه احتمــالاً براى اين 
تلسكوپ مشهور طراحى خواهد شد را معرفى مى كند.

نشريات جهان

اينجا درنگ جايز است !
ايستگاه/  امير محمد سلطان پور

«كتاب» فقط مثل شما را كم دارد كه فارغ از قيل و قال فضاى مجازى و هياهوى جهان حقيقى، غرق شده ايد در دنياى سحرانگيز كلمات...
دل خوش كرده ايد به عطر كاغذ هاى ورق نخورده...

حال كتاب با ديدن شما خوب مى شود.


	9 new
	10
	11 
	12 new new
	13 new
	14
	15
	16

